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Manje intervencija i više 
strateških projekata

Godinu na izmaku u Vatrogasnoj zajednici PGŽ-a pamtit će po nekoliko iznimno 
zahtjevnih intervencija, ali i po uspješno pokrenutim projektima koji su od stra-
teške važnosti za daljnji razvoj županijskoga vatrogastva.

Ako ne bude nekih iznenađenja tijekom prosinca, ova 
će godina, što se tiče broja intervencija, za Vatro-
gasnu zajednicu PGŽ-a biti ispodprosječna. Naime, 

ukupan broj intervencija manji je negoli prethodnih godina 
za 10-ak posto. No, to ne znači da su vatrogasne postrojbe 
kroz godinu prošle „glatko“. Naime, kako ističe županijski va-
trogasni zapovjednik Mladen Šćulac, proteklo jednogodišnje 
razdoblje obilježilo je nekoliko velikih i iznimno zahtjevnih 
intervencija.

– Već prvoga dana ove godine imali smo vrlo zahtjevno i 
opasno spašavanje kupača na Pećinama. Zbog olujnog juga 
i podivljalog mora, tradicija novogodišnjega kupanja pretvo-
rena je u tragediju u kojoj su dva kupača smrtno stradala, 
unatoč brzoj intervenciji riječkih vatrogasaca. Nedugo po-
tom, već u veljači, imali smo veliki požar na Škurinjama u 

Višemilijunska strateška 
ulaganja

Kao i svake godine, Vatrogasna zajednica PGŽ-a dio pro-
računskih sredstava namjenski je potrošila na ulaganja u 
opremu i vatrogasnu infrastrukturu. Nastavljeno je i s ula-
ganjima u Obučni centar Šapjane. – U Šapjanama je u tije-
ku projekt izgradnje kaveza za obučavanje vatrogasaca u 
snalaženju i kretanju u zadimljenom prostoru, tj. prostoru 
znatno smanjene vidljivosti. Radi se o postavljanju metalne 
konstrukcije s tunelima u kojima će se vatrogasci morati ori-
jentirati u uvjetima slabe ili nikakve vidljivosti, uz korištenje 
izolacijskih aparata i kompletne zaštitne opreme. Tu kon-
strukciju postavit ćemo u jedan od postojećih objekata u 
Obučnome centru jer ćemo tako najlakše moći stvarati uvje-
te otežane vidljivosti. Labirint će biti dugačak gotovo 50 me-

kojem je u potpunosti uništeno pet poslovnih hala, a najviše 
su stradali poslovni prostori tvrtke Elgrad, u kojoj je požar i 
izbio. Naše su snage na tom požarištu provele ukupno 137 
sati. Treća velika intervencija bila je sredinom kolovoza u 
Psihijatrijskoj bolnici Lopača, koja je bila specifična na svoj 
način, a poseban izazov vatrogasnim snagama predstavljalo 
je spašavanje velikoga broja nepokretnih ili teško pokretnih 
pacijenata. Nažalost, i prilikom tog požara jedan je život iz-
gubljen. Isto tako, u rujnu su naše snage išle na ispomoć u 
Dalmaciju, gdje su sudjelovale u gašenju požara otvorenoga 
prostora u Kuli Norinskoj. Na ispomoći je bilo ukupno 19 va-
trogasaca iz JVP-ova Rijeka, Opatija i Krk te DVD-a Vrbovsko. 
I u Primorsko-goranskoj županiji, zbog sušnoga rujna, imali 
smo nekoliko požara uz željezničku prugu, ali su naše snage 
brzo reagirale i spriječile njihovo širenje, pojasnio je Šćulac.

Intervencija na Pećinama Požar na Škurinjama

Posljedice požara u Lopači
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Veliki požar u Psihijatrijskoj bolnici Lopača sa-
svim sigurno bio je najveći izazov za primorsko-
goranske vatrogasne postrojbe u drugoj polovici 

ove godine. Uz iznimne fizičke napore, pedesetak va-
trogasaca uspjelo ga je zaustaviti i spasiti pacijente, 
no, jedan je život ipak izgubljen.  

Poznata po usavršavanju kadrova, Vatrogasna zajed-
nica PGŽ-a nastavila je s međunarodnom stručnom 
suradnjom. Kod nas su na obuci bili vatrogasci iz Nje-
mačke, Mađarske i BiH, a naši su dečki bili u Budimpe-
šti i Novom Sadu, na stručnim kongresima, na kojima 
su govorili o postignućima hrvatskoga vatrogasnog 
sustava.

Temu broja posvetili smo K-9 timovima, tj. potražnim 
psima koji su u hrvatsko vatrogastvo uključeni prije 
šest godina i to najprije u VZPGŽ-u, a već danas su, 
sasvim sigurno, neizostavan čimbenik uspješnoga tra-
ganja i spašavanja i konstanta hrvatskoga vatrogastva 
21. stoljeća.

O dugoj tradiciji dobrovoljnoga vatrogastva u Primor-
sko-goranskoj županiji svjedočili smo prigodom pro-
slave 130. obljetnice DVD-a Ravna Gora, 120. obljetni-
ce DVD-a Mrkopalj, 110. obljetnice DVD-ova Krk i Tršće 
te 40. rođendana DVD-a Stara Sušica.  

Kad smo već kod obljetnica, marljivi kroničar vatro-
gasnih događanja, Slavko Suzić, podsjeća nas na 120. 
obljetnicu najveće poplave u Rijeci.

U ovom broju donosimo i bogat pregled vatrogasnih 
natjecanja, a posebno veseli solidan uspjeh koji su na-
tjecateljske postrojbe VZPGŽ-a postigle na Državnom 
natjecanju vatrogasne mladeži.

U Kutku za pohvalu, između ostalog, pohvaljujemo 
inicijativu da se 30. kolovoza, dan stradavanja vatro-
gasaca na Kornatima, u svim javnim i dobrovoljnim 
postrojbama ubuduće obilježava kao Dan sjećanja na 
sve poginule i preminule vatrogasce Hrvatske.

Naposljetku, pohvaljujemo i rast investicijskih razvoj-
nih ulaganja u VZPGŽ-u. Naime, u  Obučnome centru u 
Šapjanama provodi se kapitalni projekt obnove glavne 
upravne zgrade, vrijedan tri milijuna kuna. Uz ostale 
napore koji se poduzimaju, a usmjereni su ka razvoju 
i napretku, taj će projekt sigurno pridonijeti daljnjem 
uzletu vatrogastva u Primorsko-goranskoj županiji.

Godinu na izmaku, uz dobre želje za 2019., završimo 
zahvalom: dečki (i cure), hvala vam na svemu!
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Rezime godine Intervencije

tara, sastavljen od po-
mičnih dijelova, koji 
će se moći slagati na 
različite načine. Inve-
sticija je vrijedna 250 
tisuća kuna, a sredstva 
za taj projekt osigurala 
je Primorsko-goranska 
županija, kroz kapital-
na ulaganja, kazao je 
Šćulac.

U Obučnome centru u 
tijeku je još jedan kapi-
talni projekt, a riječ je o obnovi glavne upravne zgrade, 
vrijednoj tri milijuna kuna. Trećina sredstava osigurana 
je putem Fonda za energetsku učinkovitost, tj. kroz bes-
povratna EU sredstva, trećina troškova podmirit će se i 
proračuna PGŽ-a, a trećinu će osigurati sama Vatrogasna 
zajednica PGŽ-a, kroz dvogodišnje financijsko razdoblje.

U sklopu tog projekta energetski će se obnoviti spome-
nuti  objekt, napravit će se nova vanjska ovojnica tj. fasa-
da i obnoviti krovište te zamijeniti stolarija, a također će 
se obnoviti električna rasvjeta u zgradi uz postavljanje led 
rasvjete te sustav grijanja s prelaskom na pelete. - To su 
preduvjeti za daljnje unutarnje uređenje zgrade kojemu 
ćemo pristupiti u drugoj fazi, kada će na red doći detaljno 
uređenje interijera. Naš je plan da u toj zgradi bude ure-
đen prostor za rad Stožera civilne zaštite PGŽ-a. Isto tako, 
u planu je uređenje odgovarajućeg prostora za podjelu 
hrane, a na katu ćemo urediti tri učionice, od kojih će se 
dvije moći spojiti u jednu veliku salu za sastanke, uklanja-
njem pomičnog paravana. Sada smo u fazi pripreme za 
potpisivanje ugovora, a nakon završenih postupaka javne 
nabave, sami radovi trebali bi početi dogodine i biti zavr-
šeni tijekom 2020., napomenuo je Šćulac. 

Naposljetku, županijski vatrogasni zapovjednik izdvojio je 
i županijsku vatrogasnu vježbu koja je ove godine, uoči 
sezone, održana je na Rabu te je u tom kontekstu pohva-
lio rapske vatrogasce za iznimnu organizaciju te vježbe i 
koordinaciju s kopnenim snagama.

M. Šćulac

Uskoro obnova glavne upravne zgrade

Požar u Psihijatrijskoj bolnici Lopača

Na intervenciji 50-ak 
vatrogasaca, jedan pacijent 

smrtno stradao
U teškim i po život opasnim uvjetima, vatrogasci i osoblje Bolnice nadljudskim 
naporima evakuirali 100-tinjak bolesnika. Jedan pacijent smrtno stradao, 15-ak 
pacijenata prebačeno u KBC Rijeka. Uzrok požara ljudski faktor. Materijalna 
šteta višemilijunska, bolnička zgrada do daljnjega izvan upotrebe.

Požar buknuo u glavnoj zgradi Psihijatrijske bolnice Lopača

U petak, 17. kolovoza, oko 16.00 
h, u Psihijatrijskoj bolnici Lopa-
ča, u istoimenom naselju ne-

daleko od Rijeke, izbio je požar. Vatra 
je izbila u unutrašnjosti glavne zgrade 
bolničkog kompleksa, u kojoj je bilo 
smješteno gotovo 100 bolesnika, ma-
hom teže pokretnih ili nepokretnih.    

Prvi su na mjesto događaja stigli lokal-
ni vatrogasci iz DVD-a Jelenje, a u 16.11 
h dojavu o požaru dobiva i Vatrogasni 
operativni centar JVP-a Rijeka, na po-
malo neuobičajen način, od jednog 
člana DVD-a Škrljevo, koji dobiva do-
javu od medicinske sestre iz Bolnice, 
koja je bila u smjeni tog dana i javila 
što se događa. U 16.13 h VOC poziva 
DVD Jelenje, od kojega dobivaju samo 
informaciju da oni znaju za požar.

Vatrogasci pred 
velikim izazovom
Po dolasku u bolnički krug, riječke va-
trogasce dočekao je požar u razbukta-
loj fazi. Odmah je bilo jasno da se radi 
o ozbiljnoj situaciji. Nasreću, zahvalju-
jući velikoj požrtvovnosti samih djelat-
nika Bolnice, dio pacijenata već je bio 
evakuiran u dvorište Bolnice. No, iz 
dviju gornjih etaža zgrade intenzivno 
se dimilo, a žarište požara locirano je  
u sjeverozapadnom dijelu glavne zgra-
de. – Na mjestu intervencije zatekli 
smo DVD Jelenje s dva vozila, jednim 
navalnim i jednom radnom hidraulič-
nom platformom nižih dosega, namije-
njenoj za neke druge, a ne vatrogasne 
poslove. Budući da smo još tijekom 
vožnje do Lopače s posadom postaje 
Vežica, odnosno njihovim voditeljem 
Dinom Škamom, dogovorili taktički 
pristup, odmah po dolasku u bolnički 
krug započeli smo akciju. Budući da su 

Neizvjesnost i 
napetost

U isto to vrijeme, u 16.12 h, riječki pro-
fesionalci pohitali su prema Lopači, s 
jednim navalnim vozilom iz postaje Ve-
žica te jednim navalnim vozilom  i auto-
cisternom iz postaje Centar, s ukupno 
13 vatrogasaca. - Dojava je bila dijelom 
nerazumljiva, bez detalja, tako da ni-
smo točno znali što se događa i koji 
su razmjeri požara. Otegotna okolnost 
bila nam je i to što smo morali ići okol-
nim, 19 km dugačkim putem, preko Ča-
vala, budući da je znatno brži i kraći put 
bio neiskoristiv, zbog urušene dionice 
kroz Lopaču. Na mjesto intervencije 
stigli smo u 16.34 h, tj. za 22 minute, 
pojašnjava Igor Hrelja, zapovjednik 
smjene JVP-a Grada Rijeke, te dodaje: - 
Već tijekom vožnje do Lopače kontakti-
rali smo s dispečerskim centrom JVP-a 
i pokušavali doznati detalje, budući da 
nam je dojavu dao čovjek koji nije niti 
bio na mjestu požara. Naš VOC uspio je 
stupiti u kontakt sa zamjenikom ravna-
telja Bolnice koji je rekao da gori jedna 
soba na prvom katu. Međutim, još dok 
smo se približavali Lopači, vidjeli smo 
dim, što je ukazivalo na daleko  ozbilj-
niju situaciju. U međuvremenu smo 
dobrovoljna društva koja su bila u de-
žurstvu stavili u pripravnost i zatražili 
od VOC-a da uzbuni DVD-ove Drenova 
i Sušak, u kojima su većinom naši dje-
latnici, iskusni profesionalci, pa smo 
smatrali da će oni najbolje odgovoriti 
na zadatak. Također su pozvani DVD 
Škrljevo, DVD Čavle i DVD Halubjan. 
Tijekom vožnje od Čavala do Lopače 
uspjeli smo radio vezom kontaktirati i 
s DVD-om Jelenje, ali nismo znali gdje 
su oni, dok oko 16.27 h nisu zatražili 
pomoć, navodi Hrelja.Pod punom opremom, vatrogasci pristupili evakuaciji pacijenata

Igor Hrelja vodio zahtjevnu 
intervenciju u Lopači
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Požar obuzdan za 
manje od 60 minuta

Zahvaljujući iznimnim naporima i po-
žrtvovnosti vatrogasaca, požar je brzo 
stavljen pod kontrolu, niti sat vreme-
na nakon dolaska riječkih snaga, tj. 
u 17.24 h. No, problem je i dalje bilo 
intenzivno zadimljenje. Hodnici su bili 
zadimljeni i na udaljenosti od 30 me-
tara od mjesta požara, a dim je došao i 
do stubišta, pa čak i krovišta. - U prvom 
trenutku nismo znali odakle to zadi-
mljenje pa smo motornim pilama i bru-
silicama otvorili plafon, tj. pod između 
treće i četvrte etaže i ustanovili tinjaju-
ća mjesta te pristupili sanaciji. U me-
đuvremenu su na intervenciju pristigle 
dodatne snage iz JVP-a Rijeka, ukupno 
osam vatrogasaca, koji su odmah upu-
ćeni na daljnje pretraživanje prostora, 
kako bismo utvrdili ima li u objektu 
zaostalih osoba. S tom popunom sna-
ga, na mjestu požara bilo je ukupno 
45 vatrogasaca, 21 iz JVP-a Rijeka te 24 
dobrovoljca iz spomenutih DVD-ova. U 
17.51 h, kad smo bili potpuno sigurni, 
izvijestili smo VOC i Zapovjedništvo da 
je sve pod kontrolom i da više nema 
opasnosti. Time je intervencija popri-
mila lakši oblik, tj. naše daljnje aktivno-
sti odnosile su se na dogašivanje mje-
sta požara i daljnji pregled objekta te 
saniranje instalacija, osobito puknuća 
vodovodnih cijevi, navodi Hrelja.

Jedna osoba 
smrtno stradala

U spašavanju pacijenata i osoblja Bol-
nice sudjelovalo je i više timova HMP-a 
iz Rijeke i Crikvenice, a mjesto interven-
cije osiguravale su i policijske snage. 
Unatoč velikim naporima vatrogasaca 
i djelatnika Bolnice, jedan je pacijent 
smrtno stradao. Petnaestak pacijena-
ta zatražilo je medicinsku pomoć te 
su kolima Hitne medicinske pomoći 
prebačeni u KBC Sušak, dok je jedan 
pacijent s težim opeklinama prebačen 

na riječki lokalitet KBC-a. Pomoć su za-
tražile i dvije medicinske sestre koje su 
u jednom trenutku s 10-ak pacijenata 
ostale zarobljene u bolničkoj ambulan-
ti. Nakon intervencije, u večernjim sati-
ma, na Hitnoj je završio i jedan dobro-
voljac iz DVD-a Jelenje koji se nagutao 
dima, budući da pri ulasku u zadimlje-
nu zgradu i evakuaciji pacijenata nije 
koristio dišni aparat. Nasreću, nikakvih 
dugoročnih zdravstvenih posljedica 
nije imao.
Prva vozila (autocisterne) napustila su 
mjesto intervencije oko 18.30 h, budući 
da nije bilo potrebe za snabdijevanje iz 
autocisterni jer su se vatrogasci snab-
dijevali vodom iz gradske hidrantske 
mreže. Oko 21.00 h na mjesto inter-
vencije došla je zamjena  u ljudstvu iz 
JVP-a Rijeke koja se priključila sanaciji 
prostora i tinjajućih mjesta. Dio vatro-
gasaca riječkoga JVP-a i DVD-ova otišao 
je s mjesta intervencije u 23.00 h, a 
preostali vatrogasci JVP-a Rijeke napu-
stili su požarište u 02,00 h iza ponoći. 
Ostatak noći, do jutra, na mjestu po-
žara dežurali su dobrovoljci iz DVD-a 
Jelenje.

bili ugroženi ljudski životi, prvi prioritet 
bila nam je evakuacija i spašavanje, a 
drugi gašenje samog požara. Stoga su 
najprije obje naše posade krenule s 
evakuacijom i spašavanjem pacijenata, 
ali i djelatnika Bolnice, jer se ustanovilo 
da su i djelatnici, koji su do našeg dola-
ska i sami sudjelovali u evakuaciji paci-
jenata, ugroženi, objašnjava Hrelja.

Na mjestu nesreće i 
državni vrh

U večernjim satima u Bolnicu Lopača 
stigao je i premijer Andrej Plenković 
koji je obećao pomoć Vlade RH u sa-
naciji posljedica požara. Bolnicu Lopa-
ča obišli su i ministar  zdravstva Milan 
Kujundžić, državni tajnik u Ministarstvu 
zdravstva Željko Plazonić, zamjenik na-
čelnika Stožera za zaštitu i spašavanje 
PGŽ-a Goran Petrc, primorsko-goran-
ski župan Zlatko Komadina, riječki do-
gradonačelnik Nikola Ivaniš te načelnik 
Općine Jelenje Robert Marčelja. Pred-
sjednica RH, Kolinda Grabar Kitarović, 
telefonski je razgovarala s ravnateljem 
Bolnice, Nevenom Ivanovićem, te po-
zvala mjerodavne da što hitniju sana-
ciju ceste kroz Lopaču.

Uzrok požara -  
ljudski faktor
Jutro nakon požara obavljen je očevid. 
Utvrđeno je da uzrok požara nije teh-
ničke naravi, već je požaru „kumovao“ 
ljudski faktor. U javnosti su se odmah 
pojavila nagađanja da su požar prou-

zročile iskre s tranzistora ili opušak 
cigarete. U svakom slučaju, materijal-
na šteta je golema. U potpunosti su 
izgorjele četiri sobe na trećem katu, 
znatnija su oštećenja i na četvrtoj 
etaži, a dijelom je oštećeno i krovište. 
Zbog natapanja vodom djelomično 
je oštećen i drugi kat. Glavna zgrada, 
sasvim sigurno, mjesecima neće biti 
spremna za ponovno korištenje. 

U trenutku požara, u požarom zahva-
ćenom objektu Bolnice bila su smje-
štena 92 pacijenta, koji su evakuirani 
za samo sat vremena. Veći dio njih 
premješten je u ostale objekte Bol-
nice, dio u KBC Rijeka, a nekolicina ih 
je prebačena u Psihijatrijsku bolnicu 
Rab.
Naposljetku kažimo da je intervenci-
ju nadgledao i županijski vatrogasni 
zapovjednik, Mladen Šćulac, koji je 
izrazio zadovoljstvo znanjem, snala-
ženjem i požrtvovnošću koje su poka-
zale vatrogasne snage, a što je, kako 
je rekao, posljedica kontinuiranog 
ulaganja u edukaciju vatrogasnog ka-
dra u Primorsko-goranskoj županiji. 
     
   

Pripadnici JVP-a Rijeka, postaja Centar i Vežica, redom iskusni vatrogasci,  slažu se da je 
intervencija u Lopači bila jedna od zahtjevnijih

Timovi HMP-a zbrinjavali najugroženije 
pacijente i transportirali ih u KBC Rijeka

Posljedice požara dugo će se sanirati
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Intervencije Međunarodna suradnja

Olujno jugo poharalo Kvarner, 
najviše stradalo Volosko

Olujno jugo koje je potkraj listopada divljalo Kvarnerom prouzročilo je višemi-
lijunske štete, najviše na obalnim šetnicama i plažama, a najteže je stradalo 
Volosko. U najugroženijim područjima vatrogasne postrojbe intervenirale su 
60-ak puta.

Potkraj listopada Kvarner je zahvatilo snažno nevrije-
me, s obilnom kišom i olujnim jugom. Jugo je haralo 
Kvarnerom nekoliko dana, a najgore je bilo u noći s 

29. na 30. kolovoza. More je divljalo, a visoki valovi razorne 
moći obrušili su se na obalna područja i prouzročili golemu 
štetu. Vatrogasci su imali pune ruke posla. U Opatiji su inter-
venirali 19 puta, u Rijeci 11, na Lošinju također 11, na Krku 
24 puta.

Najveća šteta na području 
Grada Opatije

ga smo najviše intervencija imali na uklanjanju polomljenih 
stabala s prometnica i skidanju otkinutih dijelova s krovo-
va i dimnjaka. Jednu smo osobu spašavali s barke u gradu 
Krku. Radilo se o vlasniku barke koji je došao učvrstiti vez i 
pritom se povrijedio. S obzirom na vremenske uvjete, akcija 
spašavanja bila je vrlo zahtjevna, ali dobro isplanirana i pro-
vedena u svega 20-ak minuta. Osobu smo uspješno izvukli, 
a barku osigurali da više ne udara o obalu, rekao je Dinko 
Petrov, zapovjednik JVP-a Grada Krka.
 

Vremenski ekstremi  
– upozorenje prirode

More pokazalo razornu snagu

oluka. S opatijskoga mula uklonili su i jedan automobil, kako 
ga more ne bi povuklo. Bilo je i nekoliko poplavljenih zgrada 
u središtu grada. JVP Opatija radio je pojačanim kapacite-
tom, s dvije smjene. – Tek drugi dan vidjeli smo posljedice 
tog silnog juga, velika oštećenja ceste i obalne šetnice u Vo-
loskom i Opatiji. Lungomare je djelomično zatvoren zbog si-
gurnosti građana, a na najoštećenijim dijelovima isključena 
je i struja. Kada je jugo malo palo, naši su ronioci iz mora 
izvlačili dijelove ograde i rasvjetne stupove, pa čak i bistu 
dr. Andrije Mohorovičića, našeg proslavljenog znanstvenika, 
koju je more povuklo s postolja ispred njegove rodne kuće 
u Voloskom, izjavio je Gordan Filinić, zapovjednik JVP-a Opa-
tija.

U Rijeci šteta pola milijuna 
kuna

Olujno jugo oštetilo je i većinu riječkih plaža. Poplavila 
je gradska tržnica i nekoliko ulica, uništeno je parkiralište 
kod nogometnog stadiona na Kantridi, oštećena je zgrada 
Veslačkoga kluba „Jadran“, Kuglana  SRC „3. maj“, nekoliko 
poslovnih prostora na Delti te nekoliko vozila. I riječki vatro-
gasci najviše su posla imali oko uklanjanja porušenih staba-
la i grana s prometnica, a veli trud uložili su i na podizanje 
i čišćenje šahtova, kako bi se voda s poplavljenih ulica brže 
povukla. Prema riječima Hinka Mancea, zapovjednika JVP-a 
Grada Rijeke, sve intervencije odradile su redovne snage, a 
najveći pritisak imali su u noći od 29. na 30. listopada, kada 
je nevrijeme doživjelo kulminaciju.  

Kaos i na Krku

U tri najkritičnija dana na Krku su vatrogasci imali čak 24 
intervencije. Pored ispumpavanja  suterenskih i prizemnih 
stambenih prostora, najveći problem zadavala im je poto-
pljena prometnica kod Kanajta, na ulazu u Punat. Zbog ve-
like količine vode na cesti i nemogućnosti prometovanja, 
prijetila je opasnost da mjesto Punat bude odsječeno. Iako 
su djelatnici JVP-a Grada Krka i DVD-a Krk - odjeljenja Punat 
uložili veliki napor da pumpama uklone vodu s kolnika, zbog 
kiše i velikog dotoka nove količine vode, to im nije uspjelo pa 
je promet preusmjeren na alternativni pravac, kroz Marinu 
Punat.
Visoka razina mora koje se prelijevalo preko obale, valovi 
viši od tri metra i orkanski udari vjetra pričinili su štete na 
moru, ali i na kraju. - Iako smo očekivali veće štete, a time 
i mnogo više posla za vatrogasce, najava i upozorenje na 
dolazak nevremena urodilo je pravovremenim postupcima 
otočana, posebno u osiguranju njihovih plovila na privezi-
štima, a u velikoj mjeri i  njihovim izvlačenjem iz mora. Sto-

Iznimno jaki vjetrovi puhali su nad Kvarnerom i 2013. i 2014. 
godine, a slična situacija ponovila se i 2016. godine, u trav-
nju, kada su zbog golemih valova, opatijski vatrogasci  mora-
li vezivati automobile da ih more ne odnese. Primorsko-go-
ranski vatrogasci pamte i prošlu godinu, kada je u svega ne-
koliko dana došlo do velikog vremenskog preokreta. Naime, 
početkom rujna vatrogasci su se još borili s požarima, a na 
snazi je bila vrlo velika opasnost od požara. Samo nekoliko 
dana kasnije zabilježene su nesvakidašnje poplave, a oso-
bito teško bilo je pogođeno mjesto Klana, u zaleđu Rijeke.
Takvi vremenski ekstremi pred sve žurne službe stavljaju 
nove izazove u smislu dodatne edukacije i opremanja, kako 
bi što spremnije odgovarale na njih. Kako ističu čelni ljudi 
primorsko-goranskoga vatrogastva, sve službe sustava civil-
ne zaštite trebaju se prilagoditi novonastalim uvjetima i ko-
ordinirati svoj rad, a velik posao trebat će odraditi i na planu 
komunikacije s građanima, tj. na njihovoj edukaciji, kako bi i 
oni znali postupati u takvim ekstremnim situacijama. 
Vremenski ekstremi, očito, više nisu iznimka, nego pravilo 
kojim nas priroda upozorava i poziva na odgovornije pona-
šanje. 

Poplavljeno središte Klane (rujan 2017.) 

Najteže posljedice pretrpjela je opatijska rivijera, osobito 
Volosko. Prema prvim procjenama, šteta iznosi najmanje 
dva milijuna kuna, a gradske vlasti zatražile su proglašenje 
elementarne nepogode.
Vatrogasci su najviše posla imali oko uklanjanja srušenih 
stabala s prometnica i automobila te osiguranja oštećenih 

Oštećenja na prometnici kroz Volosko

Mađarski časnici 
u stručnom 
posjetu JVP-u 
Grada Rijeke

U sklopu Erazmusa, najvećeg programa Europske 
unije za obrazovanje i stručno usavršavanje i os-
posobljavanje, potkraj kolovoza u Rijeci je boravilo 

troje vatrogasnih časnika iz Mađarske: majorica Hermina 
Horvath i pukovnici dr. Jozsef  Dobor i Jozsef  Ambrusz iz 
Instituta za upravljanje katastrofama, mađarskoga Nacio-
nalnog sveučilišta javnih službi.

Program boravka mađarskih časnika pripremio je njihov 
domaćin, JVP Grada Rijeke, u suradnji s INA-om i DUZS-
om. Mađarski časnici poseban interes iskazali su za HAZ-
MAT situacije tj. postupanje prilikom akcidenata s opasnim 
tvarima. Tijekom četverodnevnog boravka u Rijeci, časnici 
JVP-a Grada Rijeke upoznali su ih s hrvatskim vatrogasnim 
sustavom i hrvatskim iskustvima i mogućnostima djelova-
nja u HAZMAT situacijama. Među ostalim, vodili su ih i u 
postrojenja DINA Petrokemije na Krku, a prezentirano im 
je i postupanje riječkih vatrogasaca prilikom intervencije 
koju su prije nekoliko godina imali nedaleko od Bakra, 
kada je cisterna s etilenom sletjela s ceste u provaliju. 
- Naš Institut je mlad, postoji samo sedam godina, i sada 
želimo pokrenuti što bolju međunarodnu suradnju. Na-
kon kontakata sa Slovačkom, Rumunjskom i Njemačkom, 
sada smo u Hrvatskoj jer želimo vidjeti vaša iskustva u po-
stupanju prilikom akcidenata s opasnim tvarima. Vidimo 
da imate dobro razrađene organizacijske i tehničke mode-
le postupanja u takvim slučajevima i da ste dobro pripre-
mljeni. Istodobno, možemo primijetiti da kod nas postoji 
mnogo veći rizik za takve akcidente, tj. mi imamo mnogo 
više kemijskih i bioloških opasnosti, napomenuli su ma-
đarski časnici. Također su se pozitivno izrazili o svemu 
viđenom, pohvalili su i profesionalnost hrvatskih kolega, 
ali i hrvatske prirodne ljepote i gastronomiju. – Želimo da 
se naša suradnja nastavi. Ovakve međunarodne suradnje 
smatramo vrlo korisnima jer omogućuju razmjenu isku-
stva i stjecanje novih znanja, a to je u našem poslu osobito 
važno, istaknuli su mađarski gosti, zahvalivši još jednom 
domaćinima na gostoprimstvu i suradnji.

Mađarski časnici s domaćinima iz Rijeke



10 11nazovi 193  |  Prosinac 2018. nazovi 193  | Prosinac 2018.

Međunarodna suradnja Međunarodna suradnja

Nakon uspješnog boravka mađarskih vatrogasnih ča-
snika u Rijeci, već u studenom u uzvratni posjet u 
Budimpeštu otišli su Dario Gauš i Albert Blažević, 

koji su sudjelovali na međunarodnoj znanstvenoj konferen-
ciji “Sigurnost u industriji 2018.”. Gauš i Blažević bili su jedini 
predstavnici Hrvatske na tom kongresu. Štoviše, Dario Gauš, 
zamjenik zapovjednika JVP-a Grada Rijeke, na skupu je su-
djelovao i kao predavač. Konferencija je okupila 130 vatro-
gasnih stručnjaka, a organizirali su je mađarsko Nacionalno 
sveučilište javnih službi - Institut za upravljanje katastrofa i 
njihova Nacionalna uprava za upravljanje katastrofama.

Sukladno međunarodnim i EU obvezama, na konferenci-
ji je velika pozornost posvećena  obradi pravnih, stručnih 
i znanstvenih iskustava recentnih katastrofalnih događaja, 
kao i zadataka upravnih, općinskih i poslovnih organizacija, 
uključenih u provedbu zakonskih propisa. Sudionici kon-
ferencije imali su prilike čuti izlaganja, kako je organizator 
najavio, “stručnjaka s izvanrednim znanstvenim i stručnim 
iskustvom”, a pored Darija Gauša te stručnjaka iz Mađarske, 
gosti – predavači bili su i iz Njemačke, Slovačke i Češke. 
Dario Gauš održao je predavanje na temu “Odgovor na izvan-
redne događaje u industriji i prometu - iskustva iz Hrvatske”. 

Dario Gauš i Albert Blažević na 
kongresu u Mađarskoj

Organizacija „Njemački vatrogasci pomažu“ ove je go-
dine zajedno s DVD-om San Marino – Novi Vinodol-
ski organizirala obuku za gašenje požara šume i ra-

slinja, čime je dosadašnja suradnja njemačkih i novljanskih 
vatrogasaca poprimila jednu novu dimenziju. Sa svrhom 
osposobljavanja njemačkih vatrogasaca za gašenje požara 
otvorenog prostora, koji baš nisu česti u gradovima iz kojih 
dolaze, ove je godine taj program osposobljavanja organizi-
ran u Novom Vinodolskom.  Teoretski dio osposobljavanja 
odrađen je u organizaciji VZPGŽ-a u Vatrogasnom obučnom 
centru Šapjane. Praktični dio, koji je obuhvatio treninge iz-
držljivosti, vježbe i primjenu znanja na intervencijama, odra-
đen je u Novom Vinodolskom. Uz vježbe i treninge sa svojim 
domaćinima, vatrogasci iz Njemačke, kojima su se pridružili 
i kolege iz Finske i Rusije, sudjelovali su u preventivnim op-
hodnjama terena za vrijeme velike i vrlo velike opasnosti za 
izbijanje požara otvorenog prostora, kao i na nekim manje 
zahtjevnim intervencijama.

U sklopu boravka u Hrvatskoj, posjetili su i Državni vatro-
gasni centar u Divuljama te Zračnu luku Zemunik, gdje su u 
druženju s pilotima kanadera obišli hrvatske zračne vatro-
gasne resurse. Tom su prilikom posjetili i JVP Split, a doma-
ćini su im bili i članovi DVD-a Kaštel Gomilica.

Vatrogasni savez Vojvodine organizirao je potkraj rujna 
svoj 1. Vatrogasni kongres, međunarodnoga karakte-
ra, osmišljen kao stručno okupljanje kojemu je svr-

ha razmjena iskustava i obogaćivanje vatrogasnoga znanja. 
Kako su istaknuli organizatori, kongres je pokrenut po uzoru 
na opatijski stručni skup, koji Vatrogasna zajednica PGŽ-a 
organizira već 14 godina, a za koji srpski vatrogasni struč-
njaci imaju samo riječi hvale. Na skupu se okupilo 300-tinjak 
sudionika, a kao VIP gosti-predavači, iz Vatrogasne zajedni-
ce PGŽ-a pozvani su Nikica Tramontana i Gordan Filinić te 
Mensur Ferhatović, iz Udruge profesionalnih vatrogasaca 
Hrvatske.

Nikica Tramontana govorio je o osnovama organiziranosti 
vatrogasne službe, a rad je nastao u koautorstvu s Klaudi-
jom Filčićem, dok je Gordan Filinić govorio o primjeni GIS 
Cloud tehnologije u upravljanju zaštitom od požara. Budući 
da se ta tehnologija u Srbiji još ne primjenjuje, njegovo je 
izlaganje pobudilo veliku pozornost i interes sudionika sku-
pa.  Mensur Ferhatović obradio je pak temu „Utvrđivanje i 
priznavanje ozljeda na radu i profesionalnih bolesti u vatro-
gasnoj djelatnosti“.
Kako ističe Tramontana, tijekom trodnevnoga kongresa odr-
žano je niz zanimljivih i vrlo korisnih predavanja, a ono što 
je na sve sudionike ostavilo poseban dojam jest odlazak u 
Srpsko narodno pozorište, u kojemu je za sudionike kon-
gresa odigrana predstava „Tamo gde smo ostali“. Predstava 
je inspirirana dvama stvarnim događajima – tragičnim po-

A. Blažević i D. Gauš

- Na primjerima akcidenta s etilenom koji se prije nekoliko 
godina dogodio iznad Bakra te požara u rafineriji na Urinju, 
pojasnio sam kako se hrvatski vatrogasci nose s takvim, 
inače iznimno zahtjevnim i opasnim  situacijama. Reakci-
je sudionika su bile pozitivne, a i nama je sudjelovanje na 
toj konferenciji bilo vrlo korisno. Uvijek je dobro čuti i dru-
ga mišljenja. Posjetili smo i središnju vatrogasnu postaju u 
Budimpešti te imali prilike porazgovarati s tamošnjim vatro-
gascima, rekao je Gauš.

Stručnjaci iz PGŽ-a na Vatrogasnom 
kongresu u Novom Sadu

žarima u Novom Sadu, u kojima je 14 mladih ljudi izgubilo 
život. – Vrlo dojmljiva i korisna predstava, u kojoj su kori-
šteni i sudski dokumenti, svjedočenja preživjelih i njihovih 
roditelja. Kroz predstavu se provlači teza o katastrofalnim 
posljedicama loše ustrojenosti vatrogasnog sustava. Želja 
nam je da tu predstavu dovedemo sljedeće godine i na naš 
opatijski skup, a uz vatrogasce i stručnjake s područja zaštite 
od požara, trebali bi je pogledati i svi naši gradonačelnici i 
načelnici, rekao je Tramontana.
Sudjelovanje na novosadskom kongresu tek je jedno u nizu 
međunarodnih „nastupa“ vatrogasnih stručnjaka iz PGŽ-a i 
nova potvrda ugleda koji ti ljudi imaju u međunarodnim va-
trogasnim krugovima. 

Njemački vatrogasci na obuci u 
Novom Vinodolskom

Organizacija „Njemački vatrogasci pomažu“ nastavila je i ove 
godine pomagati hrvatske vatrogasce, odnosno dobrovolj-
na vatrogasna društva. Vrlo vrijedan kontingent opreme do-
premljen je u Novi Vinodolski. Njemački vatrogasci posjetili 
su i darovali i svoje prijatelje iz DVD-a Kupjak, a dio donacije 
iz Novog Vinodolskog proslijeđen je DVD-u Mrkopalj i DVD-u 
Sunger.
    Velibor Topolovec

G. Filinić s kolegama iz Srbije

Susret s glavnim vatrogasnim 
zapovjednikom RH, Slavkom Tucakovićem Priprema za terenski rad

Praktičan rad na terenuU druženju s pilotima

Teorijski dio obuke
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Vježbe Vježbe

Na otoku Krku održana vježba 
„Čista 2018.“

Uoči ljetne požarne sezone, krčki su vatrogasci, tra-
dicionalno, održali veliku vatrogasnu vježbu sa svr-
hom provjere spremnosti, koordinacije i tehničke 

opremljenosti otočnih vatrogasaca, prilikom većeg požara 
otvorenog prostora.

Ove godine, početkom lipnja, vježba je održana nedaleko od 
mjesta Klimno, u uvali Čista. Prema zamišljenom scenariju, 
prilikom nasukavanja plamtećeg glisera u uvali Čista, požar 
potpomognut vjetrom brzo se proširio obalom, na nisko ra-
slinje i šumu. Odmah po dojavi, krčki vatrogasci „u valovi-
ma“ su počeli pristizati na mjesto požara. Najprije su stigli 
pripadnici JVP-a Krk, a potom i dobrovoljci iz krčkih DVD-
ova: Dobrinja, Vrbnika, Njivica, Baške i Krka. Ukupno su u 
vježbi sudjelovala 73 vatrogasca s 18 vatrogasnih vozila.
Tijekom vježbe, vatrogasne su snage razvlačile cijevnu pru-
gu za gašenje pjenom, korištene su i vatrogasne pumpe za 
gašenje požara morem, zbog teško pristupačnog terena ga-
silo se i naprtnjačama, a cijevne pruge razvlačene su duž 
cijele požarne linije na koju se djelovalo vodom iz autoci-
sterni, kako bi se spriječilo daljnje širenje požara. 
Složena akcija gašenja požara bila je dobra prigoda i za pro-
vjeru hidrantske mreže kojom je omogućena konstantna 
nadopuna vode za vatrogasna vozila. Područni vatrogasni 
zapovjednik, Dinko Petrov, posebnu je pozornost posvetio 
analizi vremena koje je vatrogasnim snagama bilo potrebno 
za dolazak na intervenciju iz različitih dijelova otoka Krka, 
kao i provjera sustava veza na području PVZ-a otoka Krka, 
posebno nakon uvođenja nove digitalne komunikacije.

DVD Drenova vježbom obilježio 
Dane Drenove

U povodu obilježavanja Dana Drenove, a sa svrhom 
promicanja vatrogastva i edukacije građanstva, 
sredinom srpnja pripadnici DVD-a na jednom od 

drenovskih trgova izveli su pokaznu vježbu. Uz pripadnike 
i tehniku DVD-a Drenova, u vježbi su sudjelovali i pripadnici 
udruge „eRIpio“ (Hrvatska udruga za promicanje vrijednosti 
i tehnika civilne zaštite) te tehničko vozilo JVP-a Rijeka, posu-
đeno za potrebe vježbe.

Pokazna vježba sastojala se od dva dijela. U prvom dijelu 
vježbe pripadnici pomlatka DVD-a Drenova izveli su natje-
cateljsku vježbu s brentačama. Drugi dio vježbe odvijao se 
po zamišljenom scenariju prometne nezgode, tijekom koje 
je došlo do zapaljenja vozila i priklještenja osobe u vozilu. 
Pripadnici DVD-a Drenova izvršili su gašenje vozila (kadica) 
jednim mlazom srednje teške pjene. Potom su uz upotre-
bu hidrauličnih alata oslobodili osobu priklještenu u vozilu. 
Nakon oslobađanja osobe, pripadnici udruge „eRIpio“ izvr-
šili su imobilizaciju, iznošenje unesrećene osobe, saniranje 
njezinih ozljeda te odvoz vozilom HMP-a.

Prije i nakon izvođenja vježbe građanima je podijeljena pre-
ventivna literatura i omogućeno razgledavanje vatrogasne 
opreme i tehnike, uz stručno objašnjenje pripadnika DVD-a 
Drenova.

Davor Bolić

Intervenciji se priključila i Lučka uprava Krk čiji je zadatak 
bio postavljanje plutajuće brane, kako bi se spriječilo daljnje 
zagađenje mora, tj. širenje goriva i ulja iz zapaljenog glisera. 
Unatoč teškom i nepristupačnom terenu te makadamskim 
pristupnim cestama, krčki vatrogasci pokazali su veliku vje-
štinu, spretnost i stručnost te su uspješno ispunili sve zada-
će. Po završetku vježbe, Petrov je u kratkoj analizi istaknuo 

da je zadovoljan postignutim, a posebno koordiniranošću 
koju su pokazali krčki vatrogasci. Vježba je pokazala dobru 
snalažljivost svih operativaca na terenu, a unatoč zahtjevnoj 
situaciji, i korištena tehnika je  „položila ispit“. 
Vježbu je pratio i županijski vatrogasni zapovjednik, Mladen 
Šćulac, koji je na kraju vježbe također izrazio zadovoljstvo 
viđenim te pohvalio krčke vatrogasce.

Uvala Čista: mjesto požara označili markiranti

Prije početka vježbe, promatrači dobili osnovne informacije

Požar glisera ugašen pjenom

Djelatnici Lučke uprave spriječili širenje onečišćenja mora

 Probijanje kroz gustu borovu šumu

Vatrogasna vozila raspoređena duž cijele požarne linije 
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Usavršavanje Tema broja

Ravnatelj 
Popović na 
otvaranju nove 
školske godine 
u riječkoj 
Vatrogasnoj 
školi

Potkraj rujna startala je nova školska godina u Vatro-
gasnoj školi – Poslovnoj jedinici u Rijeci, a u klupe je 
sjela osma generacija polaznika, njih 32. Ove godine 

najveći broj polaznika je iz Istarske, potom  Primorsko-go-
ranske županije, no, ima ih i iz drugih krajeva Hrvatske: 
Korenice, Đelekovca, Zadra, Senja, Sikova.

Na početku osmomjesečnog obrazovanja, riječke školar-
ce posjetio je ravnatelj Vatrogasne škole i načelnik HVZ-a, 
Željko Popović. Poželio im je uspjeh u svladavanju nastav-
nog gradiva, uz nadu da će im stečena znanja i vještine 
povećati konkurentnost na tržištu rada i pomoći pri bržem 
zapošljavanju. Popović je također rekao da čelni ljudi Ško-
le, u Zagrebu i Rijeci, uvijek stoje na raspolaganju kandi-
datima za pomoć i rješavanje svih logističkih i drugih pro-
blema te je pozvao kandidate da im se, u slučaju potrebe, 
obrate bez ustručavanja.
U riječkoj podružnici Vatrogasne škole predavanja će tra-
jati do sredine svibnja sljedeće godine. Pred kandidatima 
je 819 sati nastavnog programa te polaganje završnog 
ispita, nakon kojega će steći zvanje vatrogasca, odnosno 
vatrogasnog tehničara. 
Kroz opsežan i zahtjevan nastavni program kandidate će 
voditi vatrogasni stručnjaci iz redova Vatrogasne zajedni-
ce PGŽ-a. Budući da i ovogodišnji polaznici zrače optimiz-
mom i pozitivnom energijom, njihovi predavači vjeruju da 
će i ova generacija s uspjehom završiti Vatrogasnu školu.

Još jedno 
uspješno 
usavršavanje 
pod okriljem 
VZPGŽ-a

Pod okriljem Vatrogasne zajednice PGŽ-a, sredinom 
studenog u Obučnome centru u Šapjanama provede-
no je još jedno uspješno usavršavanje, ovoga puta iz 

područja gašenja požara u zatvorenom prostoru. 

Trodnevnu obuku su vodili vatrogasni stručnjaci VZPGŽ-a: 
Dario Gauš, voditelj osposobljavanja, Igor Hrelja, Danijela 
Dedi, Matija Raspor i Milivoj Ličina. Tečaj je pohađalo 15 po-
laznika iz DVD-ova Bakar, Lopar, Rab, Kras-Šapjane, Lošinj i 
JVP-a Mali Lošinj, a među polaznicima su bila i četvorica pri-
padnika Teritorijalne vatrogasne jedinice Prijedor (BiH): Jo-
van Tomić, Aleksandar Unijat, Marko Jajčanin i Stefan Sajak.

- Zaposlen 
sam u TVJ-u 
Prijedor kao 
vatrogasac, a 
na ovo usavr-
šavanje uputio 
nas je naš ko-
mandir. I prije 
su u Šapjane 
dolazili naši kolege na ovu obuku. Oni 
su bili puni dojmova, rekli su nam da 
je osjećaj neopisiv, kao što i jest, u to 
smo se i mi sada uvjerili. Super je i ovo 
će nam biti jako korisno, tim više što 
se u našem okruženju ne provodi takav 
tip obuke. Učimo o specifičnostima po-
žara u zatvorenom prostoru te kojim 
sredstvima takve požare gasiti. Naša 
vatrogasna jedinica često se suočava 
s požarima zatvorenih prostora. To su 
obično požari privatnih kuća, vikendica, 
štala i sl. i zato će nam ova znanja biti 
jako korisna u našem budućem radu.   

- Odlično je. 
Instruktori su 
baš dobri, do-
bro objašnja-
vaju, pokazuju 
nam sve što 
nas zanima. 
Meni je ovo 
prvi put da 
sam na jednom takvom usavršavanju i 
zaista imam samo dobre dojmove. Vrlo 
je korisno, preporučit ćemo našim kole-
gama. Naša jedinica u prosjeku ima 500 
intervencija na godinu, a polovica ih se 
odnosi upravo na požare u zatvorenim 
prostorima. Sve što smo ovdje naučili 
koristit će nam prilikom naših budućih 
intervencija jer sada smo naučili kako 
se pravilno ponašati kada ulazimo u 
zadimljene i vatrom zahvaćene objekte.

Inače, osposobljavanja za gašenje po-
žara zatvorenih prostora VZPGŽ provo-
di još od 2008. godine, kada je izgrađen 
prvi simulator u bivšoj vojarni u Klani. 
Kako ističe Dario Gauš, takva osposo-
bljavanja provode  najmanje jednom 
godišnje, a pohađaju ih vatrogasci iz 
Primorsko-goranske županije, ali i dru-
gih hrvatskih sredina, kao i inozemstva. 
Najintenzivnije rade s polaznicima ri-
ječke Vatrogasne škole kojima je to os-
posobljavanje obvezan dio školskoga 
programa.

Potpora ravnatelja Popovića polaznicima Vatrogasne škole

Polaznici osposobljavanja

Ulazak u flashover simulator – najzahtjevniji dio obuke

Jovan Tomić

Aleksandar Unijat

K-9 timovi za vatrogastvo 21. stoljeća

Potražni psi – 
nezamjenjivi 
u traganju i 
spašavanju

Prvi potražni psi u hrvatski vatrogasni sustav 
uključeni su 2012. godine. Diljem Hrvatske, danas 
u vatrogasnim postrojbama  djeluje 20 K-9 timova, 
a broj se povećava iz godine u godinu. U pronala-
ženju nestale ili zatrpane osobe, potražni psi deset 
su puta brži i učinkovitiji od ljudi, a za svoj predan 
rad ne traže mnogo – samo pohvalu, ljubav i pokoji 
slasni zalogaj.

Već šestu godinu zaredom va-
trogastvo u Hrvatskoj ima 
svoje službene pse za pretra-

živanje ruševina, pod okriljem matič-
ne organizacije, Hrvatske vatrogasne 
zajednice. U želji da bude spremno 
odgovoriti na sve izazove 21. stolje-
ća, hrvatsko vatrogastvo, kao temelj 
urbane zaštite i spašavanja, formira-
lo je svoje K-9 timove, upravo zbog 
sve većih prijetnji koje mogu zade-
siti stanovništvo. Kako ističe Zoran 

Laslavić, predsjednik Povjerenstva za 
potražne pse u vatrogastvu, K-9 timovi 
ne pretražuju ruševine samo u sluča-
ju potresa. - Ruševine mogu nastati i 
uslijed nekvalitetne gradnje, eksplozije 
neispravnih plinskih instalacija, odrona 
kamenja na objekte, udara teretnih vo-
zila u kuće i sl. Zbog sve većih tehničkih 
zahtjeva, razvoja vatrogasne opreme i 
podizanja sigurnosnih standarda, Hr-
vatska vatrogasna zajednica uočila je 
potrebu osnivanja K-9 timova u svojim 

 Ponosni vodiči vatrogasnih potražnih pasa
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Tema broja Tema broja

Licenciranje K-9 
timova

Da bi vatrogasac i pas postali vatroga-
sni K-9 tim, potrebno je, pored osnov-
nog vatrogasnog znanja, proći i obuku 
za vodiča potražnog psa te s njim polo-
žiti ispit za dobivanje licencije. 
- Za dobivanje licencije treba zadovo-
ljiti tri segmenta. Prvi segment je teo-
rijski ispit za vodiča koji se polaže kada 

vatrogasnoj organizaciji oforme K-9 ti-
movi, a još mi je draže da nam se u toj 
hvalevrijednoj inicijativi pridružuje sve 
više hrvatskih županija. Nesreće koje 
se svakodnevno događaju sve više tra-
že angažman vatrogasaca s potražnim 
psima. Tamo gdje zakaže stroj, tehnika, 
kreće potražni pas. Nisu to u pitanju 
samo potresi, već i mnoge druge situa-
cije, poput potraga za nestalim osoba-
ma. Zato i dalje moramo ulagati u naše 
K-9 timove. Veseli me što smo po tome 
već prepoznati u široj regiji. Sudjelova-
li smo već i na nekim međunarodnim 
vježbama u Italiji, gdje su naši K-9 ti-
movi pokazali veliku uspješnost. Naš 
sustav spašavanja jednostavno više 
ne može bez potražnih pasa, rekao je 
Filinić.
Slično razmišlja i Hinko Mance, koji je 
izrazio zadovoljstvo što se licenciranje, 
po prvi put, održava u Šapjanama. – 
Šapjane su naš veliki projekt, a cilj nam 
je ovdje izgraditi referentni centar za 
obuku vatrogasaca, ali i ostalih žurnih 
službi. I sami ste svjedoci da vatroga-
sni posao postaje sve zahtjevniji, od 

postrojbama, u kojima će, u sklopu 
redovitih vatrogasnih djelatnosti, biti 
uvršteni i treninzi i obuke s potražnim 
psima. Pritom, namjera HVZ-a nikako 
nije bila umanjiti važnost drugih žurnih 
službi ili civilnih udruga koje se bave 
radom na ruševinama, ali je procije-
njeno da će, uvođenjem tog modela, 
vatrogasni zapovjednici mnogo lakše i 
učinkovitije upravljati potragama i spa-
šavanjima iz ruševinama. Naime, uz 
potražnog psa, drugi član K-9 tima je 
obučeni vatrogasac, koji je operativno 
osposobljen, prošao je liječnički pre-
gled, a zna koristiti ne samo svoju, već 
i drugu opremu za spašavanje, što je 
iznimno važno, jer, kada vodič potraž-
nog psa ne pretražuje teren sa svojim 
psom, on postaje dio tima koji radi na 
uklanjanju dijelova ruševina, pojašnja-
va Laslavić. 

Upravo stoga, prve obuke vatrogasnih 
K-9 timova pokrenute su prije šest go-
dina, da bi danas u hrvatskome vatro-
gasnom sustavu djelovalo čak 20 K-9 
timova, u sljedećim profesionalnim po-
strojbama i dobrovoljnim vatrogasnim 
društvima: DVD Lipovljani, JVP Čako-
vec, JPVP Osijek, DVD Karlovac, DVD 
Kras-Šapjane, DVD Halubjan-Viškovo, 
JVP Rijeka, JVP Opatija, DVD Opatija, JVP 
Pula, DVD Višnjan, JVP Poreč, JVP Zadar, 
JVP Mljet. Posebno veseli što broj K-9 
timova kontinuirano raste pa su se 
tako u rad s potražnim psima uključile i  
postrojbe: JVP Slano, DVD Cavtat, DVD 
Korčula, DVD Sunger, JVP Grada Splita. 

vodič prvi put izlazi na licenciranje, a 
ispitna pitanja kombinacija su  vatro-
gasnog i kinološkog znanja, kako bi se 
dobila kompletna slika o osposoblje-
nosti kandidata za vodiča potražnog 
psa u vatrogastvu. Drugi segment je 
vodljivost, na kojoj se provjerava kako 
kandidat sa svojim psom prolazi pre-
preke te kakva je poslušnost potražnog 
psa u okolnostima kada ga se ometa, 
bilo da to čine druge osobe ili drugi psi, 
a sve sa svrhom provjere smirenosti 
psa i kontrole vodiča nad njim. Treći 
segment je samo pretraživanje ruševi-
ne. Ono se obavlja na ruševini veličine 
minimalno 1500 m². Vodič, uz pomoć 
psa, mora pronaći skrivene markiran-
te, njih najmanje dvoje. Pronalazak 
markiranata pas može označiti laja-
njem, cviljenjem, kopanjem ili na druge 

nas se traži sve više znanja i vještina. 
Već odavno naša djelatnost nije samo 
gašenje vatre, već i spašavanje. Da bi-
smo u tome bili što učinkovitiji, potreb-
na su nam razna pomagala i tehnike. 
Posebno su nam tu važni potražni psi, 
koji su prepoznati kao  dodatna, velika 
pomoć vatrogascima. To našu službu 

čini još učinkovitijom i prepoznatljivi-
jom. Potražni timovi HVZ-a sve su više 
prepoznati i izvan granica Hrvatske te 
dobivaju pozive za sudjelovanje na ra-
zličitim vježbama i prezentacijama, što 
je veliko priznanje vašoj stručnosti i os-
posobljenosti, istaknuo je Mance.

Za dobivanje licencije K-9 tim mora 
na terenu pokazati što zna i umije

načine, koje njegov vodič prepoznaje 
kao označavanje markiranta. Traženje 
može biti po danu, po noći ili kombi-
nirano. Tijekom traženja, na ruševini 
su prisutni ometajući faktori (vizualni, 
zvučni, toplinski), a pod ometajuće fak-
tore ubrajaju se i drugi ljudi te hrana, 
tj. sve ono što potražnom psu može 
skrenuti pozornost od samog pretra-
živanja. Tijekom licenciranja, ometajući 
faktori na terenima jednaki su za sve 
sudionike. Sa 70% pronađenih marki-
ranata vodič i pas obavili su pola posla. 
Za 100%-tnu učinkovitost pri traganju, 
ocjenjuje se još i ponašanje i kretanje 
psa (10%), taktika pretraživanja (10%), 
komunikativnost vodiča s voditeljem 
intervencije, žrtvama, pratećim oso-
bljem... (10%), osobna oprema vodiča 
i psa (10%), označavanje markiranata 
(10%). Ukoliko vodič i pas zadovolje sva 
tri segmenta, dobivaju licenciju koja im 
traje godinu dana, ističe Laslavić. 

Šapjane – prvi 
put domaćin 
licenciranja

Ovogodišnje licenciranje K-9 timo-
va održano je sredinom listopada, u 
Obučnome centru u Šapjanama. Pro-
vjeri je pristupilo 20 K-9 timova iz cijele 
Hrvatske, a jednogodišnju licenciju  za 
spašavanje iz ruševina i traženje nesta-
lih u prirodi dobilo je njih 17. 
Vodiče potražnih pasa tom su prilikom 
pozdravili Goran Filinić, zapovjednik 
JVP-a Opatije i PVZ-a Liburnije te Hin-
ko Mance, zapovjednik JVP-a Grada 
Rijeke. - Drago mi je da je naša župa-
nija prva prepoznala potrebu da se pri 

H. Mance i G. Filinić

Veselje nakon uspješno 
obavljenog  zadatka

Miličević:  
Kira i ja spremno čekamo prvu intervenciju

Stručić:  
Do sada 100%-tni uspjeh

Sušec:  
S potražnim psom učinkovitost 10 puta veća

A. Miličević

- Mojoj belgijskoj ovčarki Kiri i meni ovo je treće licenciranje. Dosad još nismo bili u pri-
lici pokazati svoje znanje u stvarnim situacijama, ali redovito treniramo i spremni smo 
u slučaju potrebe. Imamo veliku potporu naše Sisačko-moslavačke županije u kojoj je 
moja Kira jedini potražni pas, za sada. Najbliži K-9 timovi su nam u Karlovcu i Čakovcu. 
Redovito ćemo trenirati i dalje, a u slučaju poziva, odmah krećemo u akciju, istaknuo je 
Aleksandar Miličević iz DVD-a Lipovljani.

- I mi smo na obnavljanju licencije i vjerujem u naš uspjeh. Mi smo jedini K-9 tim na 
području Međimurske i Varaždinske županije. Spremni smo, ako zatreba. U potragama 
za nestalim osobama jedan pas vrijedi kao 10 ljudi, on može pokriti puno više prostora, 
a  zahvaljujući iznimnom osjetu njuha, može pronaći čovjeka zatrpanog i na 10 metara 
dubine i tako nam pokazati gdje kopati i tražiti nestalu osobu. Zbog toga smo puno brži 
i učinkovitiji, što nerijetko može biti presudno za spašavanje života unesrećene osobe, 
napomenuo je Josip Sušec iz JVP-a Čakovec.

D. Stručić

 J. Sušec

- Četvrti put sam na licenciranju sa svojim psom. Mi smo jedini K-9 tim u Zadarskoj žu-
paniji. Do sada smo četiri puta sudjelovali u šumskim potragama za nestalim osobama 
i svaki put uspješno smo obavili zadatak. Apsolutno podržavam uvođenje K-9 timova u 
naš vatrogasni sustav jer su ti timovi nezamjenjivi, osobito pri traganju za nestalim oso-
bama prilikom potresa, urušavanja objekata i sl. Drago mi je da sam dio toga, rekao je 
Danijel Stručić iz JVP-a Zadar.

Z. Laslavić, predsjednik Povjerenstva 
za potražne pse u vatrogastvu
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Tema broja

Neupitna 
budućnost K-9 
timova

Lorena i Sparky, ali i mnogi drugi ne-
imenovani vatrogasci i njihovi potraž-
ni psi, ruše stereotipe o vatrogastvu, 
ali i o radnim pasminama pasa. Kako 
ističe Zoran Laslavić, uz entuzijazam, 
kontinuiran rad i mnogo strpljivosti te 
partnerski odnos s potražnim psom, 
sve je moguće. U tom kontekstu tre-
ba promatrati i velik uspjeh koji su 
vatrogasni K-9 timovi postigli na me-
đunarodnoj sceni, a sve to u samo šest 
godina postojanja. Istodobno, sve veći 
broj K-9 timova potvrđuje da hrvatsko 
vatrogastvo ide naprijed velikim kora-
cima i slijedi sve trendove i zahtjeve u 
zaštiti i spašavanju. – Veseli nas svaki 
novi uspjeh, svaki novi K-9 tim i stoga 
pozivamo sve zainteresirane da se pri-
druže našoj velikoj i sretnoj K-9 obitelji, 
zaključio je Laslavić.

Lorena & Sparky 
ruše stereotipe 

Kada je u pitanju osnivanje K-9 tima, 
buduće vodiče pasa najčešće zanima 
koju pasminu pasa izabrati. Laslavić 
odgovara: - Pravilo je samo jedno. Uz 
odgovarajući trud, svaki pas može po-
stati potražni, odnosno spasilački pas. 
Vatrogasci u Hrvatskoj posjeduju razli-
čite pasmine pasa, od belgijskih ovča-
ra, hrvatskih ovčara, zlatnih retrivera, 
staforda, do border collija i njemačkog 
ovčara. Svakako najbolji primjer razbi-
janja stereotipa je pas Sparky, križanac 
terijera i maltezera, koji je postao prvi 
križanac u Hrvatskoj s licencijom za 
pretraživanje ruševina. Upravo je on 
u Šapjanama izveo i demonstracijsku 
vježbu traganja za nestalom osobom 
nakon potresa, koju je pronašao za 
svega nekoliko sekundi, navodi Lasla-
vić. 

Sparkyjeva vlasnica, Lorena Laslavić 
(DVD Kras-Šapjane) govori da ga je pr-
venstveno uzela kao kućnog ljubimca, 

ali kako je u njemu prevladavala terijer-
ska narav, preusmjerila mu je nagone 
na traženje unesrećenih. Kao rezultat 
je dobila psa, prijatelja, člana obitelji, 
koji ne odustaje dok ne pronađe zatr-
panu osobu. - Najbolji primjer njegove 
upornosti bilo je prošlogodišnje licen-
ciranje u Čakovcu, kada se Sparky na 
ruševini razrezao ispod rebara, ali nije 
odustao od traženja. Nakon završene 
potrage i pregleda psa, na njemu sam 
uočila ranu dužine 10 centimetara te 
smo Sparkyja odmah odvezli u veteri-
narsku ambulantu Čakovec, gdje su mu 
očistili i zašili ranu. Dosad smo Sparky 
i ja sudjelovali na mnogim prezentaci-
jama i vježbama, ne samo u Hrvatskoj, 
već i u Sloveniji, Crnoj gori, Mađarskoj, 
Austriji. Svugdje smo izazvali odušev-
ljenje, osobito najmlađih, koji se uvijek 
rado slikaju sa Sparkyjem, s ponosom 
ističe Lorena, koja je inače završila Va-
trogasnu školu HVZ-a kao najbolja po-
laznica generacije, a zaposlena je kao 
profesionalna vatrogaskinja u Zračnoj 
luci Rijeka. 

Lorena i Sarky na početku demonstracije

Sparky za tili čas pronašao markiranta

Izvlačenje unesrećene osobe

Obljetnice

S ponosom i zahvalnošću mnogobrojni su Ravnogorci 
i njihovi prijatelji proslavili nesvakidašnju obljetni-
cu – 130 godina uspješnoga rada DVD-a Ravna Gora. 

Početkom listopada u mjesnom Domu kulture tom je pri-
godom održana svečana sjednica na kojoj je predsjednik 
Društva, Vladimir Burić, podsjetio na najvažnije trenutke iz 
prebogate povijesti vatrogastva u Ravnoj Gori.

- Godine 1888. DVD Ravna Gora osnovali su vizionari, 
ugledni mještani Ravne Gore, sa svrhom zaštite imovine 
stanovništva od požara i elementarnih nepogoda. Godine 
1901. DVD je donio Pravila koja su, ako ih pomnije proči-
tamo, skoro bolja od današnjega Statuta. U tim Pravilima 
posebna se pozornost posvećivala obvezama i dužnostima 
vatrogasaca, što je govorilo o ozbiljnosti  Društva. Društvo 
je uspješno radilo sve do 1915. godine i ratnih zbivanja. 
Stagnacija Društva potrajala je sve do 1927. godine, kada 
je u velikom požaru u Ravnoj Gori izgorjelo nekoliko kuća i 
gospodarskih zgrada, što je ponukalo mještane na ponov-
no aktiviranje Društva. Od 1961. do 1975. Društvo pribavlja 
značajnu opremu i tehniku, gradi se i novi vatrogasni dom, a 
tih godina Društvo je imalo 33 aktivna člana i čak 488 podu-
pirajućih.  Za DVD Ravna Gora možda najvažnija bila je 1970. 
godina, kada je tvornicu DIK poharao katastrofalan požar. 
To je, naime,  potaknulo jačanje vatrogasne službe i nabavu 
nove tehnike i opreme, a u rad Društva uključili su se mnogi 
mladi kadrovi, što je znatno ojačalo Društvo, rekao je Burić. 
Prema njegovim riječima, svoj drugi uzlet Društvo doživlja-

Već 130 godina vatrogasci 
ponos Ravne Gore

Nemjerljiv je doprinos zajednici koji su u 130 godina predanoga rada ostvarili 
ravnogorski vatrogasci. Spasili su mnoge živote i sačuvali velike materijalne 
vrijednosti. S ponosom čuvaju uspomene na prošlost, a s optimizmom gledaju 
u budućnost.

va nakon Domovinskoga rata, kada se počinje sustavnije 
nabavljati potrebna vatrogasna oprema, a ono što Društvu 
trenutačno nedostaje jest jedna autocisterna, koju željno 
iščekuje svih 77 članova Društva, a posebno 30 operativaca. 
DVD Ravna Gora potpisnik je Povelje o prijateljstvu i surad-
nji s vatrogascima iz DVD-ova Donja Kupčina, Krašić, Pula i 
PGD-a Kočevje. – Unatoč nepovoljnim financijskim kretanji-
ma i enormnom padu broja stanovnika, DVD Ravna Gora ide 
uzlaznom putanjom. Zadovoljni smo suradnjom koju ostva-
rujemo sa susjednim društvima, zahvalni smo i Općini Rav-
na Gora na potpori. S optimizmom gledamo u budućnost, 
a prošlosti se prisjećamo s ponosom, napomenuo je Burić.

Svečanost u Domu kulture

Predsjednik Burić o povijesti Društva
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Na svečanoj sjed-
nici dodijeljena su 
priznanja i nagra-
de najzaslužnijim 
članovima. Tako 
je, među ostalim, 
spomenicu za 60 
godina članstva do-
bio Ivan Šutej, za 
40 godina Dražen 
Krepenc, za 30 go-
dina Rudolf Jakovac 
i Dario Vodopić, a za 
20 godina Tomislav 
Krepenc. Nagrađeni 
su i veterani Rudolf 
Jakovac i Miroslav 
Pizent. Brončane 
vatrogasne medalje 
dobili su: Kristijan 
Grgurić, Luka Marević, Vlado Mance, Karlo Svetličić, 
Karlo Marević, Bruno Svetličić, Andrej Krepenc, Siniša 
Erjavac, Tin Jurković, Loren Šinkovac, Marko Šporer, 
David Stepić i Edi Erjavac. Srebrne vatrogasne medalje 
primili su Neven Valentić, Matija Poljančić i Siniša Vid-
mar. Posebnu zahvalnicu za čak 67 godina provedenih 
u Društvu dobio je Josip Burić.  

Velika svečanost upotpunjena je polaganjem vijenaca pod-
no središnjega križa na mjesnome groblju te mimohodom 
vatrogasnih postrojbi i vozila.

Sredinom srpnja ponosni Mrkopaljci 
proslavili su izniman događaj – 120. 
obljetnicu njihovog DVD-a. Riječ je 
o društvu koje od osnutka do danas 
prati svaki važniji događaj u mjestu 
te marljivo baštini tradiciju i pleme-
nitost vatrogastva.

Nakon jutarnje svete mise i mimohoda središtem 
Mrkoplja, uslijedila je svečana sjednica na kojoj je 
predsjednik Društva, Marinko Gašparac, podsje-

tio je na najvažnije trenutke iz povijesti društva, a s po-
sebnim ponosom prokomentirao je trenutačnu situaciju 
u Društvu: - Unatoč nepovoljnim financijskim kretanjima 
i drastičnom opadanju broja stanovništva, DVD Mrkopalj 
ide uzlaznom putanjom. Trenutačno imamo 80 članova, 
od čega 30 operativnih. Ne zanosimo se tim brojkama, jer 
dosta njih radi izvan mjesta, no, uz pomoć kolega iz Sun-
gera, uspijevamo odgovoriti na sve vatrogasne izazove, a 
treba napomenuti da smo posljednjih godina zaista imali 
dosta iznimno zahtjevnih intervencija, od požara do situa-
cija uvjetovanih ekstremnim vremenskim uvjetima, rekao 
je Gašparac te se zahvalio Općini Mrkopalj na financiranju 
i podupiranju Društva. – Od planova koje imamo posebno 
ističem nabavu novog vozila za transport ljudi i gašenje 
šumskih požara i požara otvorenog prostora općenito. Dio 
sredstava već smo osigurali, a do iduće godine nadam se 
da će financije biti „zaokružene“ te da će naše staro i do-
trajalo vozilo biti zamijenjeno novim, naglasio je Gašparac 
te se na kraju zahvalio i svim članovima koji su tijekom 
povijesti Društva svojim radom pripomogli u njegovom 
razvoju.

Čestitke uzvanika

Mnogobrojni gosti i 
ugledni uzvanici česti-
tali su ravnogorskim 
vatrogascima na uisti-
nu dugoj vatrogasnoj 
tradiciji, među njima i 
načelnik, Mišel Šćuka, 
koji im je dao najljep-
ši rođendanski dar – 
obećanje da će Općina 
Ravna Gora pomoći u nabavi autocisterne. Čestitke su upu-
tili i Slavko Gauš, predsjednik Vatrogasne zajednice PGŽ-a, 
te Željko Popović, načelnik HVZ-a. 
- Drago mi je da DVD Ravna Gora ima potporu svoje lokalne 
zajednice i Općine. Vi odrađujete vrlo važnu i opasnu dje-
latnost, štitite ljude i imovinu od požara i drugih ugroza. To 
nisu samo požari, vatrogasci sudjeluju u svim izvanrednim 
događajima i ekstremima, a tu posebno valja pohvaliti do-
brovoljce. I zato s ponosom ističem da u Hrvatskoj imamo 
čak 1800 dobrovoljnih vatrogasnih društava što je golem 
potencijal i naša velika snaga, rekao je Popović te predsjed-
niku Društva, u znak zahvalnosti, predao Plaketu HVZ-a.

Ivan Šutej  
– dobitnik vrijednog priznanja

Priznanja Ivanu Šuteju i 
Josipu Buriću

DVD Mrkopalj – sukreator povijesti, 
sadašnjosti i budućnosti

Čestitke i pohvale

Čestitke slavljenicima uputio je Josip Brozović, načelnik 
Općine Mrkopalj, nazvavši ih „najjačom karikom u druš-
tvenom životu općine“. Čestitkama se pridružio i dožupan 
Petar Mamula, rekavši da vatrogastvo čini važnu kariku u 
sustavu zaštite i spašavanja te da će zbog toga Županija 

rado pomoći u nabavi vozila. Na sjednici je bila i Ana Stav-
ljenić-Rukavina, potpredsjednica Skupštine Grada Zagreba, 
poželjevši vatrogascima što manje posla i što bolju opremu 
i vozila te uspjeh u prenošenju znanja na mlade narašta-
je. Naposljetku, DVD-u Mrkopalj čestitali su i Slavko Gauš, 
predsjednik Vatrogasne zajednice PGŽ-a, i Mladen Šćulac, 
županijski vatrogasni zapovjednik, naglasivši važnost do-
brovoljnih vatrogasnih društava za uspješno funkcioniranje 
vatrogasnoga sustava. Kako su naglasili, Gorski kotar imao 
je u posljednje vrijeme mnogo ugroza, pri čemu su do izra-
žaja došle sve pozitivne strane  županijskoga ustroja vatro-
gastva, dobre organizacije, ali i educiranosti kadra. 

Najzaslužnijima dodijeljena 
priznanja

Prigodna svečanost iskorištena je za nagrađivanje zasluž-
nih članova Društva. Tako su spomenicu za 60 godina rada 
u Društvu dobili: Borislav Starčević, Ivan Šepić, Pavao Juri-
čić, Milan Šepić i Miroslav Papić. Spomenice za 50 godina 

Svečana sjednica DVD-a Mrkopalj Povelju HVZ-a predsjedniku DVD-a 
Mrkopalj uručio je S. Gauš

vjernosti dobili su: Anton 
Budiselić, Stanislav Matija-
šić, Anton Štimac, Stanislav 
Šepić i Mihovil Budiselić. 
Zlatne medalje pripale su 
Stanislavu Matijašiću, Ivanu 
Crniću, Željku Kružiću i Želj-
ku Crniću, dok su priznanje 
“Vatrogasni veteran“ dobili 
Željko Crnić i Ivan Kus.
Nakon svečane sjednice, 
održana je i pokazna vjež-
ba, a potom su mrkopaljski 
vatrogasci nastavili nefor-
malno druženje s prijate-
ljima i uzvanicima, a sve 
je upotpunjeno nastupom 
Sungerskih tamburaša. 

Dobitnici vrijednih priznanja za 
dugogodišnji rad u DVD-u Mrkopalj

Načelnik Popović uručio Plaketu HVZ-a

Josipu Buriću zahvalnica  
za 67 godina vjernosti

Svečani mimohod središtem Mrkoplja Sudionici proslave
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Sve do 2010. godine smatralo se da je DVD Krk osnovan 
1947. godine. No, zahvaljujući vrijednim istraživačima, 
ponajprije Željku Skomeršiću, prije osam godina u Dr-

žavnome arhivu u Trstu pronađena je dokumentacija koja 
nedvojbeno ukazuje da je DVD Krk stariji čak 39 godina, tj. 
da je osnovan 1908. godine. 

U suradnji s otočnom i županijskom vatrogasnom 
zajednicom, Društvo kontinuirano ulaže i u opremu, 
a 2014. godine pokrenut je i veliki projekt izgradnje 
vatrogasnoga doma. Novi dom krčkih dobrovolja-
ca gradi se u produžetku zgrade JVP-a Grada Krka, 
a trebao bi biti dovršen do kraja ove godine. DVD 
Krk tako će napokon dobiti odgovarajući prostor sa 
skladištem, garažom i društvenim prostorijama. In-
vesticija je vrijedna 1,2 milijuna kuna, a sredstva su 
osigurali Grad Krk, vatrogasne zajednice otoka Krka 
i županije te sam DVD Krk. 

DVD Krk trenutačno ima stotinjak članova, od čega 40 ope-
rativaca, 20 u matičnom Društvu, te po 10 u izdvojenim 
odjeljenjima Malinska i Punat. – Naš DVD dio je zajednice u 
kojoj živi i radi, izvrsno surađujemo s ostalim krčkim DVD-
ovima, našom Turističkom zajednicom, Crvenim križem, 
našom župom i Krčkom biskupijom. Zahvaljujem svima koji 
nas podupiru, uz obećanje da ćemo i dalje biti na usluzi svim 
našim sugrađanima, poručio je Udina.

Ispravljena nepravda: DVD 
Krk proslavio 110. obljetnicu 
DVD Krk nije osnovan 1947., već 1908. godine. Potvrdili su to dokumenti 
pronađeni u tršćanskome Državnom arhivu, čime je DVD-u Krk zasluženo pripao 
status najstarijeg društva na otoku Krku, a sredinom studenog proslavljena je 
110. obljetnicu njegovoga uspješnog rada.

Stoga su se ovogodišnjoj proslavi 110. obljetnice DVD-a Krk 
njegovi članovi osobito radovali jer je ispravljena povijesna 
nepravda. Na svečanoj sjednici predsjednik Društva, Mario 
Udina, s ponosom se osvrnuo na bogatu povijest Društva 
te zahvalio svima koji su sudjelovali u njegovoj izgradnji i 
opstojnosti. – U posljednjih 10-ak godina DVD Krk jako je 
napredovao. Veliku pozornost posvećujemo preventivnim 

akcijama, a sudjelovali smo i na 
mnogim velikim intervencijama, 
gasili požare u Selcu, Crikvenici, 
na Velebitu, pomagali kolegama 
iz Gorskoga kotara prilikom le-
doloma, spašavali ljude i imovinu 
od poplava u Petrinji. Redovito 
sudjelujemo i na županijskim 
vatrogasnim vježbama, a nastu-
pamo i na vatrogasnim natjeca-
njima. Godine 2014. naša B ekipa 
osvojila je drugo mjesto u župa-
niji, što je najbolji rezultat dosad, 
rekao je Udina. 

Dogodine u novom 
vatrogasnom domu

Uskoro svi pod istim krovom

Pohvale uzvanika
Proslavi vrijedne obljetnice pridružili su se i mnogi uglednici 
iz javnoga života, među njima i krčki gradonačelnik, Darijo 
Vasilić. - Danas slavimo obljetnicu prvoga DVD-a na otoku 
Krku. Zahvaljujući brojnim ljudima koji su volonterski ušli u 
povijesne arhive, saznali smo da naš DVD ima daleko dužu 
tradiciju negoli se prvotno mislilo. Društvo i danas egzistira 
na čvrstim temeljima, sudjeluje u životu grada i potpora je 

svima kad treba pružiti pomoć. 
Prisutni su i u svim našim mani-
festacijama i sreća je kad imate 
takvu potporu, a ponajprije u kri-
znim situacijama, kao što je, pri-
mjerice, požar. Siguran sam da 
su naši dobrovoljci velika pomoć 
i profesionalnim vatrogascima 
JVP-a Grada Krka. Hvala vam što 
žrtvujete svoje slobodno vrijeme 
za boljitak naše zajednice. Sretni 
smo da vas imamo, rekao je Va-
silić.

Čestitke slavljenicima uputio 
je i Slavko Gauš, predsjednik 
VZPGŽ-a, rekavši da je vatroga-
stvo na otoku Krku zajednički 
projekt cijeloga otoka. - Zaštita 
od požara, ali i drugih elemen-
tarnih nepogoda, na otoku Krku 
je izvrsna. U iznimnim situaci-
jama Krčani se oslanjaju  prije 
svega na vatrogasnu organiza-
ciju jer je ona najopremljenija i 
najorganiziranija snaga. Ono što 
se napravilo na otoku Krku je velika sinergija JVP-a i DVD-ova 
u zadnjih 20-ak godina, ali temelji su napravljeni davno prije. 
Ipak bi trebao malo poraditi i na mladeži, pogotovo nakon 
otvaranja novoga doma.Vjerujem da ćete i dalje biti uspješ-
ni. Pohvaljujem gradonačelnika Vasilića zbog razumijevanja 
koje ima za vatrogastvo. Vi ste jedna od perjanica naše žu-
panijske organizacije, naglasio je Gauš.
Ivan Šamanić, predsjednik PVZ-a otoka Krka također je po-
hvalio krčke dobrovoljce, uz obećanje da će ih Zajednica i 
dalje pratiti. Dinko Petrov, zapovjednik JVP-a Grada Krka, 
izrazio je pak zadovoljstvo što je otkrivena prava istinu o va-
trogastvu na Krku te zahvalio svim entuzijastima koji su kroz 
povijest omogućili da se danas s ponosom govori o krčkom 
vatrogastvu. - JVP uspješno surađuje s DVD-om Krk i svim 
drugim otočnim DVD-ovima. Posljednjih 19 godina otok Krk 
je jedinstvena cjelina, ne samo kad je u pitanju vatrogastvo. 
Postigli smo izvrsne rezultate što govori da je naš model za-
jedništva jako dobar, istaknuo je Petrov. 

Dodjela priznanja
Na svečanoj sjed-
nici dodijeljena su 
priznanja najza-
služnijim člano-
vima DVD-a Krk. 
Brončanu medalju 
dobili su Marko 
Marković, Saša Ru-
kavina, Ivan Pavi-

čić, Nedjeljko Jakovac i Davor Brusić, a srebrnu medalju do-
bio je Jasminko Mešić. Posebnu zahvalnicu dobio je Željko 
Skomeršić.
Nakon svečane sjednice, na rivi u središtu Krka održana je 
i zanimljiva pokazna vatrogasna vježba u kojoj je korištena 
120 godina stara ručna vatrogasna pumpa koja, inače, krasi 
prostorije vatrogasnoga doma u Krku.
       
 

Darijo Vasilić

Slavko Gauš

Dobitnici priznanja za nesebičan rad u DVD-u Krk

Svečani mimohod krčkih dobrovoljaca uz Gradsku limenu glazbu Krk

Zastavu DVD-a Krk blagoslovio je župnik, vlč. Anton Valković 

Svečana sjednica održana je u Vijećnici Grada Krka

Mario Udina
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Godine 1908. na gospodarskim 
zgradama obitelji Ožbolt izbio 
je veliki požar koji se proširio na 

crkvu sv. Andrije te gotovo cijelo Tršće. 
Taj nemili događaj bio je povod osniva-
nju DVD-a Tršće, na poticaj tadašnjega 
učitelja, Drage Telišmana. - Premda 
siromašan, DVD je dobrovoljnim pri-
lozima uspio kupiti ručnu vatrogasnu 
štrcaljku u Beču. Vrlo brzo DVD je, uz 
crkvu i školu, postao središte okuplja-
nja. Broj članova je neprekidno rastao, 
a 1928. godine vatrogasci su prvi put 
uspjeli kupiti i uniforme te novu opre-
mu, koju su čuvali u drvenoj baraci, iz-
građenoj dobrovoljnim radom. Nakon 
Drugoga svjetskog rata preživjeli vatro-
gasci okupili su se u akcijama obnav-
ljanja porušenih i spaljenih domova. 
Godine 1958. sagrađen je vatrogasni 
dom s tornjem. Društvo je u to vrije-
me održavalo i vatrogasne zabave, čiji 
je prihod korišten za nabavu vatroga-
sne opreme. Posebna se pozornost 
posvećivala protupožarnoj zaštiti u 
domaćinstvima, a mještanima se sa-
vjetovalo što je sve potrebno učiniti da 
bi se spriječio požar. Također, zadaća 
svakog domaćinstva bila je briga o do-
voljnim zalihama vode, napomenuo je 
Elio Malnar, predsjednik Društva.

Prva motorna vatrogasna štrcaljka 
TMZ kupljena je 1960. godine. Osam 
godina kasnije zamijenjena je većom, 
suvremenijom i funkcionalnijom, a 
1975. godine tadašnji Vatrogasni savez 
općine Čabar poklonio je DVD-u Tršće 
još jednu motornu štrcaljku. Godine 
1976. nabavljeno je opremljeno vatro-
gasno vozilo IMV 1600, koje je društvu 
uspješno služilo do kraja devedesetih 
godina prošloga stoljeća. Novčane pri-
loge za spomenuto vozilo dalo je čak 
301 domaćinstvo, a pomogla su i sva 
tadašnja poduzeća na području Čabra. 
U sklopu Dobrovoljnoga vatrogasnog 
društva 1978. godine utemeljen je li-

Članovi DVD-a Stara Sušica proslavili su 
40. obljetnicu rada, a za svoj su nesebi-
čan i predan rad nagrađeni najljepšim 

darom – vozilom Mazda BT 50. Riječ je o polov-
nom vozilu, vrijednom 130.000 kuna, koje će 
DVD-u Stara Sušica omogućiti bolju zaštitu od 
požara, a sredstava za njegovu nabavu osigura-
li su Općina Ravna Gora i Vatrogasna zajednica 
PGŽ-a.

Da su vatrogasci DVD-a Stara Sušica uistinu 
pouzdan partner svoje lokalne zajednice po-
tvrdio je i načelnik Općine Ravna Gora, Mišel 
Šćuka, koji je pohvalio njihov rad, požrtvovnost 
i humanost. Posebno je istaknuo doprinos go-
ranskih vatrogasaca prilikom „borbe“ s velikim 
količinama snijega, s kojima se Gorani suočava-
ju svake zime.

Mnogi su pojedinci svojim nesebičnim radom 
pripomogli osnivanju i razvoju DVD-a Stara Su-
šica: Jakov Pojer, Jakov Škantar, Marijan Troha, 
Franjo Škantar, Franjo Florijan, Matija Kordiš, 
Fabijan Kalčić, Matija Pojer, Zdenko Fabić, Fra-
njo Herljević, Mladen Gudac, Leopold Pojer. 
Svima njima zahvalio se predsjednik Društva, 
Branimir Brenc, istaknuvši da pohvale i zahval-
nost zaslužuju i svi ostali pojedinci koji podu-
piru Društvo, a time i svoju zajednicu. - U po-
sljednjih nekoliko godina DVD Stara Sušica bi-
lježi značajne iskorake. Zahvaljujući financijskoj 
potpori Općine Ravna Gora i Vatrogasne zajed-
nice PGŽ-a, naši članovi dobrovoljnim su radom 
proširili vatrogasni dom, nabavili smo i najpo-
trebniju vatrogasnu opremu, povećali broj čla-
nova. Tako danas DVD Stara Sušica okuplja 70 
ljudi, od čega je 13 operativnih vatrogasaca, 14 
djece te čak 16 žena. Izvrsno surađujemo s  Va-
trogasnom zajednicom PGŽ-a, Općinom Ravna 
Gora, ali i s mnogim poduzećima, obrtnicima i 
mještanima, koji podupiru naš rad i nesebično 
nam pomažu. Posebno sam ponosan na naše 

DVD Tršće proslavio  
110. obljetnicu

S ponosom i veseljem cijelo je Tršće proslavilo vrijednu obljetnicu svojih 
vatrogasaca – 110. rođendan. Tim je povodom služena i sveta misa, položeno 
je cvijeće na mjesnom groblju, a održana je i svečana sjednica, na kojoj su 
podijeljena priznanja i nagrade najzaslužnijima te evocirana sjećanja na bogatu 
povijest Društva.

meni orkestar, koji je uspješno nastu-
pao niz godina.
Tijekom svoje povijesti, DVD Tršće 
imao je mnogo najrazličitijih interven-
cija. Danas ih je manje, ali su zahtjevni-
je pa je tako predsjednik Malnar pod-
sjetio da su u posljednje četiri godine 
imali čak dvije elementarne nepogode: 
ledolom 2014. godine i vjetrolom 2017. 
godine. Zbog svega toga članovi DVD-
a Tršće u svakom trenutku moraju biti 
spremni, osposobljeni i dobro opre-
mljeni, kako bi mogli izvršavati osnov-
nu zadaću, tj. zaštititi ljude i imovinu. 

U budućnost s 
optimizmom i 
mnogim planovima
- Danas je DVD Tršće solidno društvo, 
ima 47 aktivnih članova. Opremljenost 
je zadovoljavajuća. Većina članova ima 

svečane vatrogasne odore. Dugogodiš-
nji aktivni članovi posjeduju i vatroga-
sne kombinezone, a DVD Tršće raspo-
laže i s 10-ak specijalnih interventnih 
vatrogasnih odijela. Od vatrogasnih 
vozila posjedujemo radno vozilo DAF 
2300 te vatrogasno vozilo Mazda B 
2500, opremljeno za tehničke inter-
vencije i intervencije na otvorenom. U 
skladu s financijskim mogućnostima, 
opremu redovito obnavljamo i upot-
punjujemo. Redovito održavamo i rad-
ne akcije uređenja spremišta i okolice 
te uspješno sudjelujemo u svim aktiv-
nostima i programima Vatrogasne za-
jednice Grada Čabra, rekao je Malnar, 
pohvalivši i suradnju s okolnim druš-
tvima. 
Od planova za budućnost, Malnar je 
posebno istaknuo izgradnju priklad-
ne garaže, nabavu agregata za struju 

i motorne pile te svečanih vatrogasnih 
odora za ostatak članstva. – Uvjeren 
sam da ćemo to i ostvariti i na taj način 
odati zasluženo priznanje svim onim 
iznimnim pojedincima, našim prethod-
nicima, koji su svojim entuzijazmom i 
upornošću uvijek vukli dalje i pomagali 
svima u nevolji, uz veliku potporu žite-
lja tršćanskoga kraja i svih ljudi dobrog 
srca, koji su prepoznali potencijale do-
brovoljnog vatrogastva i što vatrogas-
ci-dobrovoljci, vođeni humanom ide-
jom, mogu učiniti za dobrobit mješta-
na Tršća. Dragi tršćanski vatrogasci, vi 
ste  ponos našega društva, kao što su 
to bili i naši preci, čiji primjer trebamo 
slijediti, zaključio je Malnar.

Čestitari

Za 40. rođendan u DVD 
Stara Sušica stigla 

prinova na četiri kotača

mlade članove  koji su jamac opstojnosti Druš-
tva. Upravnom odboru Društva i meni osobno 
to daje dodatni poticaj da ustrajemo. Naš je 
zadatak pomoći zajednici i biti na usluzi našim 
mještanima, a taj humani rad nastavit ćemo i 
dalje, rekao je Brenc.

Na svečanoj sjednici podijeljena su vatrogasna 
priznanja, a posebno ističemo spomenice koje 
su za 40 godina članstva u Društvu dobili: Fra-
njo Škantar, Mladen Gudac, Matija Pojer, Matija 
Kordiš, Leopold Pojer, Ivan Troha, Mladen Pojer, 
Franjo Herljević, Franjo Florijan i Darko Podob-
nik.

     
 

Mladi – budućnost tršćanskoga vatrogastva

Mnogi čestitari poželjeli su slavljeniku 
sretan rođendan, među njima i čelni 
ljudi Grada Čabra, čabarske vatroga-
sne zajednice, kao i Vatrogasne zajed-
nice PGŽ-a te HVZ-a.
Naravno, dodijeljena su i mnogobroj-
na priznanja i odlikovanja zaslužnim 
članovima. Među ostalim, vatrogasne 
spomenice za 40 godina rada u Druš-
tvu dobili su Antun Loknar, Željko Lo-
knar i Željko Malnar, a spomenicu za 
50 godina dobio je Branko Turk. Spo-
menicu vatrogasnog veterana dobio 
je Zvonimir Lipovac, zlatnu vatrogasnu 
medalju Željko Loknar, a odlikovanje 
za posebne zasluge uručeno je Rudolfu 
Arhu. Za dugogodišnji nesebičan rad te 
za doprinos razvoju vatrogastva opće-
nito, povelju počasnog člana dobili su: 
Marijan Čop, Zvonimir Lipovac, Rudo-
lf Arh, Srećko Lipovac, Antun Loknar, 
Slavko Malnar, Željko Malnar, Cvjetko 
Rede, Srećko Šoštarić, Boris Troha, 
Ivan Troha, Branko Turk, Ivan Turk i 
Emil Volf.

     
 

S. Gauš dodjeljuje priznanje Z. Lipovcu

Ponosni članovi DVD-a Tršće

Vatrogasnom vježbom slavljenici 
pokazali svoje vještine

Ponosni slavljenici

Novo vozilo – poticaj za daljnji uspješan rad

Mladi – ponos DVD-a Stara Sušica

Plaketu za uspješan rad uručio 
S. Gauš, predsjednik VZPGŽ-a
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Piše: Slavko Suzić

120. obljetnica najveće poplave u Rijeci

Dva lica Rječine, zaštitnoga 
znaka grada Rijeke

U povijesti Rijeke, Rječina zauzima posebno mjesto. Ta je krška rijeka odvaj-
kada opskrbljivala Rijeku vodom, a njezinu industriju energijom. Ipak, znala je 
Rječina pokazati i svoje drugo, razorno lice. Izlijevanje Rječine iz korita prouzro-
čilo je nekoliko velikih poplava, a najveća se dogodila prije točno 120 godina.

Rječina, ta na momente hirovi-
ta rijeka, dugo Rijeci daje svoju 
vodu, a riječkoj industriji energi-

ju, preko ugrađenih tehničkih uređaja 
u njenom toku, posebno Tvornici pa-
pira koja se opskrbljivala vodom preko 
ugrađenih akvadukata na Marganovu. 
Istodobno, Rječina je za Rijeku bila i 
kobna, razorna, uništiteljica  ljudskoga 
rada u Tvornici papira te života i imovi-
ne građana Rijeke. 

Vrlo stari, visoki, čvrsti i dobro izgrađe-
ni zidovi njena korita ukazuju na predo-
strožnosti koje su poduzimane tijekom 
povijesti kako bi se Rječina zadržala 
uvijek u svome koritu. Međutim, u povi-
jesti grada Rijeke i Tvornice papira, do-
gađalo se da je vodena stihija bila jača 
i opasnija nego što je čovjek predviđao, 
pa nisu pomogle ni poduzete mjere 
obrane. Iz dosadašnje povijesti izdvojit 
ćemo nekoliko izljeva Rječine, što će, 
pored ostalog, ostati trajna opomena 
sadašnjim i budućim generacijama, da 
ne zaborave da im je Rječina uvijek po-
tencijalna opasnost. 

U 35 godina četiri 
velike poplave
Rječina je 10. i 11. studenog 1852. go-
dine  naglo nabujala i izlila se na tlo 
Tvornice papira. Nanesena je golema 
materijalna šteta, uništene su velike 
količine gotove robe i sirovina, a stroje-
vi su morali biti djelomično demontira-
ni. Proizvodnja je privremeno stala. Bila 
je to prva velika nesreća u 30 godina 
postojanja Tvornice papira.
Iznenada, 18. studenog 1883. godi-
ne, Rječina je opet nabujala i izlila se 
u donjem toku te poplavila Tvornicu 
papira. Znatno su oštećene zgrade i 
strojevi. Srušen je most preko Rječine, 
izgrađen samo pet godina ranije. Uni-
štene su i cijevi za dovod čiste vode u 

Fotografija prikazuje poplavu Rječine u krugu Tvornice papira od 26. do 28. 
listopada 1885. godine. Riječki vatrogasci četiri dana i noći nadljudskim na-
porima spašavali su vodenom bujicom ugroženo područje Grohovo i tzv. 
„Mlinove“, što je izvorni naziv za područje od Školjića do Tvornice papira.

Fotografija prikazuje vatrogasnu intervenciju kod spašavanja stanovništva  
preko nabujale Rječine nizvodno od  Tvornice papira 1886. godine. Poplav-
ljena je bila  i cijela Delta s dijelovima grada.

Najveća riječka 
poplava – 1898. 
Zbog velikih kiša i proloma oblaka nad 
slivom Rječine,  od 18. do 20.  listopa-
da 1898. godine ta je divlja rijeka još 
jedanput nabujala i izlila se iz svoga 
korita. To je bila poplava s najvišim vo-
dostajem do danas, pa je to i označeno 
simboličnim kamenom što je ugrađen 
na lijevoj strani Rječine, na Marganovu, 
kao vječna opomena na vodenu stihi-
ju. Ta poplava bila je velika nesreća za 
grad Rijeku. Najstariji ljudi ne pamte 
takvo nevrijeme, kakvo je bjesnilo 19. 
listopada 1898. godine nad Kvarne-
rom. Kiša je padala neprekidno neko-
liko  dana, Rječina je rasla, a iz svojeg 
se korita izlila 20. listopada i prouzro-
čila veliku nesreću. Najgore je bilo oko 
11.00 h prijepodne. Riječke ulice za čas 
su se pretvorile u bijesne potoke, a bu-
jice vode uništavale su sve što im se 
našlo na putu. Svi dućani su potopljeni, 
a većina trgovaca jedva je spasila živu 
glavu. Vatrogasci, redarstvo, lučki piloti 
i vojska, svi su u prvi mah pritekli u po-
moć, a pomoći je trebalo svuda. Silna 
bujica odnijela je dvije gospođe koje su 
se utopile. Mrtvo tijelo jedne nesretni-
ce zaustavili su vatrogasci, inače bi je 
bujica odnijela u more. Drva, balvani, 
daske, drvene ograde, konjske leši-
ne, bačve i ostalo je, sve pomiješano i 
porazbijano, plovilo ulicama grada. U 
Tvornici tjestenine bujica je odnijela ci-
jeli vagon robe, a u skladištima šećera, 

Tvornicu. Proizvodnja je obustavljena 
na duže vrijeme. Obnova je tražila ve-
lika ljudska odricanja i znatna novčana 
sredstva. Štete su bile tako velike da se 
čak postavljalo pitanje hoće li se  uop-
će obnoviti Tvornicu papira. Ipak je ob-
novljena i modernizirana. Poduzete su 
veće mjere osiguranja i sagrađeni jaki i 
visoki zidovi uz obalu Rječine, naročito  
u gornjem djelu tvorničkoga prostora, 
gdje se tada nalazila glavnina strojeva i 
objekata. Ti zidovi i danas čvrsto stoje.
Iz sačuvanih fotografija, koje se nalaze 
na zidu upravne zgrade JVP-a  Grada 
Rijeke, može se zaključiti da je Tvornica 
papira doživjela poplave i u razdoblju 
od 26. do 28.  listopada 1885. godine, 
kao i 1886. godine. O tim poplavama 

brašna i druge uvezene robe bila je go-
lema šteta. Goleme količine mulja po-
svuda su se nataložile. Mnoge su kuće 
na Fiumari bile do krova pod vodom. 
Potopljen je i Korzo, gdje je voda bila 
do koljena, te Školjić i Mlaka. S prozora 
zgrada muževi, žene i djeca dozivali su 
upomoć, jer nisu mogli izaći iz svojih 
kuća. U mnogim obiteljima sa strahom 
se očekivalo djecu, koja su se morala 
vratiti iz škole. Po svim gradskim škola-
ma bilo je neopisivo teško stanje. Uči-
telji i učiteljice, i sami u teškom stanju, 
teškom su mukom zadržali prisebnost 
duha te tješili i mirili djecu. Djeca iz 
stradalih dijelova grada ostala su skoro 
cijeli dan u školi te im je tamo pružena 
i okrjepa. 
Najviše su u Rijeci oštećena Tvorni-
ca papira i Tvornica duhana, potom 
Tvornica sapuna i Bakarčićeva tvornica 
kože. U cijelom gradu nije bilo dućana 
koji nije bio oštećen. Mnogi malo obrt-
nici ostali su bez svega. Posebno stra-
vičan prizor bio je kada  se utopilo 10 
konja iz Komaićeve štale, koje je bujica 
silnom brzinom odnijela. Telefonska je 
mreža po cijelom gradu bila razrušena. 
Općenito, šteta je bila golema. 
I Sušak je mnogo pretrpio. Svi podrumi 
su do vrha bili puni vodom. Kod spoj-
nog mosta između Rijeke i Sušaka voda 
je narasla do 60 cm visine, a most je 
bio neprohodan. Na stupovima mosta 
naslagala se prava barikada papira iz 

Tvornice papira, a daske, drvlje i dru-
go udaralo je o most tako dugo, dok se 
napokon, uz veliki štropot, nije srušio u 
podivljale valove Rječine.
Redarstvo i vatrogasci s velikom su po-
žrtvovnošću i golemim naporom spa-
šavali što se spasiti dalo. Zahvaljujući 
svojim spravama za spašavanje, vatro-
gasci su od sigurne pogibelji spasili Ma-
riju Krak, Mariju Krafele, Nikolu Frano-
vića, Franju Franovića, Kuzmu Petrića s 
obitelji, Srećka Turinu i obitelj Margoni. 
Ta je poplava nanijela Tvornici papira 
golemu materijalnu štetu, veće nego 
ikada dotad. Porušeno je 50 metara 
zaštitnoga zida na obali Rječine, kao i 
most (po drugi put). Vodom i muljem 
oštećena je glavnina strojeva za pro-
izvodnju papira, kao i mnogo manjih 
motora. Veoma je jako oštećena nova 
elektrana, a radovi su obustavljeni na 
tri mjeseca. Obnova je zahtijevala izni-
mno velika sredstva koje vlasnici nisu 
mogli osigurati. Uz to, tih godina vlada-
la je i kriza papira na svjetskom tržištu 
pa se Tvornica papira našla  u najte-
žem položaju od svog utemeljenja. Te 
dvije činjenice bile su ključne da Tvor-
nica papira postane dioničko društvo, 
budući da tadašnji vlasnici nisu sami 
mogli sanirati posljedice poplave.
Pored Rijeke, u kojoj je šteta procije-
njena na oko dva milijuna forinti, veli-
ku štetu pretrpjelo je i područje Grob-
nišćine te Kastavština, posebno sela 
Klana i Lisac. 
U svojem rušilačkom pohodu 19. listo-
pada 1898. godine, Rječina (ili Ričina, 
kako je naziva autohtono stanovništvo) 
je u svom toku srušila i četiri mlina, ra-
zorila putove, porušila zidove, odnijela 
plodnu zemlju, itd. U Liscu je poplava 
učinila mnogo štete, uništena su polja 
s kupusom, krumpirom i ostalim poljo-
privrednim kulturama, a ljudi su osta-
li bez ljetine. Najviše je stradalo selo 
Klana i upravo je čudo da nitko nije iz-
gubio život, što bi se sigurno dogodilo 
da se prolom oblaka dogodio po noći, 
umjesto po danu. Cijela Klana bila je 
jedno veliko jezero, po kućama je bilo 
vode i do metra visine. Voda je razorila 
sve zidove oko kuća i vrtova, ispremije-
šala plodnu zemlju, uništila ljetinu, ra-
zorila ceste, porušila veliki most iznad 
Klane. Računajući i četiri mlina, šteta je 
procijenjena na  17 tisuća forinti. Uzev-
ši u obzir slabo ljeto, ta je poplava bila 
težak udarac za nesretni puk. Stoga 
se Općina Kastav posebnom molbom 
obratila vlastima, tražeći da se brzo po-
mogne tom čestitom puku.

nema pisanih podataka, ali fotografije 
ukazuju na ozbiljnost događaja koji su, 
najvjerojatnije, oštetili i  Tvornicu papi-
ra.
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Jubilarni 5. Kup Brod Moravica – 
natjecanje na staroj vatrogasnoj šprici 

Foto bm 1, potpis: Foto bm 4, potpis: 

Potkraj srpnja i ove je godine u 
organizaciji DVD-a Brod Moravi-
ce i uz potporu VZPGŽ-a ispred 

lovačke kuće „Lazica“ održan jubilarni, 
5. Kup Brod Moravica, natjecanje na 
više od 100 godina staroj brodmora-
vičkoj zaprežnoj vatrogasnoj šprici, je-
dinstveno u županiji.

Nastupilo je 11 ekipa, od toga devet 
muških (DVD Brod Moravice, DVD Sta-
ra Sušica, DVD Kupjak, DVD Josipdol, 
DVD Lič, DVD Stative Gornje, DVD Fu-
žine, DVD Netretić i DVD Skrad) te dvije 
ženske ekipe (DVD Stara Sušica i DVD 
Skrad).
Najbolji rezultat u muškoj konkurenci-
ji imala je ekipa DVD-a Stative Gornje, 
kojoj je pripao i prijelazni pehar. Drugi 
je bio DVD Brod Moravice, a treći DVD 
Fužine. U ženskoj konkurenciji Skra-
đanke su bile bolje od ekipe Stare Su-
šice.
Natjecateljski dan upotpunjen je nad-
metanjem u potezanju konopa. Prva 
tri mjesta u muškoj konkurenciji osvo-
jili su: DVD Brod Moravice, DVD Stara 
Sušica i DVD Stative Gornje. U ženskoj 

Na Memorijalu „Jasmin Filipović“ 
slavili DVD-ovi Sveti Križ Začretje i Hrašće

U organizaciji DVD-a San Marino-
Novi Vinodolski i pod pokrovi-
teljstvom Grada Novi Vinodol-

ski, početkom kolovoza i ove je godine 
održan već tradicionalni, 14. po redu 
memorijal „Jasmin Filipović“.

Na tom vatrogasnom natjecanju na-
stupilo je 16 muških i šest ženskih A 
ekipa. U muškoj konkurenciji najbolji 
je bio DVD Sveti Križ Začretje, drugo 
mjesto osvojila je ekipa DVD-a Dolnja 
Rečica, a treće DVD Granešina. U žen-
skoj konkurenciji slavila je ekipa DVD-a 
Hrašće, drugi je bio DVD Sušak, a treći 
DVD Voloder.

Jasmin Filipović bio je istaknuti član 
DVD-a San Marino, koji je nakon teš-
ke bolesti, preminuo 2004. godine, u 
dobi od samo 24 godine. Mladeži nov-
ljanskog DVD pridružio se kao 14-go-
dišnjak, potom je završio tečaj za ispi-
tanog vatrogasca te postao pripadnik 
operativne postrojbe DVD-a Novi Vino-
dolski, u kojem je radio i kao sezonski 
vatrogasac. Uz iznimno aktivan rad u operativnoj postrojbi, bio je i voditelj vatrogasne mladeži te neizostavan 
član natjecateljske ekipe, s kojom je postigao zapažene rezultate, a prvi put u povijesti Društva ta je ekipa po-
stala i županijski prvak, 2003. godine. Nažalost, svega nekoliko mjeseci kasnije teška bolest zaustavila je sve 
njegove životne i vatrogasne planove.
U spomen na svojeg nezaboravnog člana, DVD San Marino-Novi Vinodolski  pokrenuo je memorijalno natjeca-
nje, koje se s uspjehom održava već 14 godina.

Klanjsko vatrogasno 
natjecanje privuklo 25 ekipa

U povodu blagdana sv. Roka i 
Dana Općine Klana, u Klani je 
sredinom kolovoza održano 

16. rokovsko natjecanje vatrogasne 
djece i mladeži, u organizaciji DVD-a 
Klana. Na natjecanju je nastupilo 25 
ekipa iz 15 dobrovoljnih vatrogasnih 
društava. U mlađoj kategoriji natjeca-
telji su morali obaviti  „dobavu“ vode 
kantama do brentače iz koje su potom 
mlazom vode rušili metu, plastičnu 
bocu, sa stalka. Zahtjevnija je bila sta-
rija kategorija, koja uključuje svladava-
nje prepreka, prepoznavanje opreme, 
vezivanje čvorova i neizostavno „gaše-
nje“ požara, također ručnom vatroga-
snom pumpom, tzv. brentačom. U obje 
kategorije trčala se i štafetna utrka.  

Na natjecanju u Klani sudjelovala su 
dobrovoljna vatrogasna društva iz pet 
županija: Delnice, Zlobin, San Marino-
Novi-Vinodolski, Vrata, Škrljevo, Kras-
Šapjane, Njivice, Skrad, Halubjan, Lo-
kve, Donja Dubrava, Stubička Slatina, 
Senj, Solin te domaćin - DVD Klana.
U kategoriji „djeca žene“ nastupile 
su četiri ekipe. Prvo mjesto pripalo je 
DVD-u Skrad, drugo mjesto DVD-u Kla-
na, dok je treće mjesto zauzela ekipa 
DVD-a Škrljevo. Ekipa DVD-a Vrata za-
uzela je prvo mjesto u kategoriji „djeca 
muški“. Drugo mjesto pripalo je DVD-u 

konkurenciji Skrađanke su ponovno 
bile bolje od konkurentica iz Stare Su-
šice.
Natjecateljima su čestitali čelnici DVD-a 
i Općine Brod Moravice te Slavko Gauš, 
u ime Vatrogasne zajednice PGŽ-a.
Novi susret zakazan je za godinu dana 
jer, kako ističu domaćini, cilj im je saču-
vati tradiciju, građanima približiti neka-
dašnju vatrogasnu opremu te popula-
rizirati vatrogastvo u najširem smislu.

Senj, dok su treće mjesto podijelile eki-
pe DVD-ova Skrad i Klana. Ukupno je 
u toj kategoriji nastupilo devet ekipa.
U kategoriji „mladež žene“ nastupile su 
četiri ekipe. DVD San Marino-Novi Vi-
nodolski bio je prvi, DVD Delnice drugi, 
a DVD Klana treći. U kategoriji „mladež 
muški“, od ukupno osam ekipa, prvi su 
također bili Novljani, drugi je bio DVD 
Stubička Slatina, a treći DVD Solin.
Priznanja najboljima uručili su zapo-
vjednik DVD-a Klana Mateo Štember-
ger, predsjednik Vatrogasne zajednice 
PGŽ-a Slavko Gauš, predsjednica Sa-
vjeta vatrogasne mladeži VZPGŽ-a Re-

nata Topolovec te predstavnica Općine 
Klana Ivana Marinčić.

Dario Gauš

Jasmin Filipović (1980.-2004.)

Sudionici natjecanja

Natjecatelji morali pokazati 
mnogo snage, ali i spretnosti

Natjecanje u središtu Novog uvijek privuče brojne gledatelje

Pobjedničke ekipe

Detalj natjecanja
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Prve „Vatre Krasa“

Početkom rujna u Matuljima su, u organizaciji DVD-a 
Kras, održane prve „Vatre Krasa“, fire combat natje-
canje.

Nastupilo je 12 ekipa u tri kategorije. U kategoriji „A“ natje-
calo se pet ekipa, a pobijedio je JVP Grada Zagreba, 2. mjesto 
osvojio je JVP Grada Varaždina, a treće DVD Zlatar Bistrica.
U Kategoriji „B“ također je nastupilo pet ekipa, a najbolji je 
bio JVP Grada Varaždina, ispred DVD-a Kaštela i JVP-a Vodi-
ce. U kategoriji „C“ nastupile su ekipe JVP-a Grada Zagreba i 
DVD-a Velika Mlada, a Zagrepčani su bili bolji.
„Vatre Krasa“ novo je natjecateljsko događanje na područ-
ju Vatrogasne zajednice PGŽ-a, a DVD Kras pokrenuo ga je 
budući da i sam ima dvije natjecateljske ekipe u toj disci-
plini, i to vrlo uspješne. Naime, njihova „A“ ekipa prošlu je 
godinu završila na 3. mjestu. Zadovoljni odazivom, domaćini 
napominju da će učiniti sve kako bi to natjecanje postalo 
tradicionalno. 
Nakon natjecanja, druženje ekipa nastavljeno je u vatroga-
snom domu DVD-a Kras u Šapjanama, a pehare najboljima 

Ženska mladež  DVD-a San 
Marino treća u Kupu HVZ-a

U niz velikih natjecateljskih ostvarenja DVD-a San Ma-
rino-Novi Vinodolski, čija riznica broji više od 250 
pehara osvojenih u posljednjih 15 godina, u rujnu 

je pridodano  najveće i najvažnije postignuće.  Nakon što su 
nanizale pet pobjeda na natjecanjima u Novoj Gradiški, Se-
nju, Vratima, Ravnoj Gori i Klani, te nakon što su šestu godi-
nu zaredom postale županijske prvakinje, ekipa ženske mla-
deži novljanskog DVD-a krenula je u pohod na višu razinu.

Kao jedina ekipa iz Primorsko-goranske županije i kao jedi-
na ekipa mladeži iz svih priobalnih županija, ženska mladež 
DVD-a San Marino-Novi Vinodolski krenula je u Kup natjeca-
nje s najboljim odjeljenjima od 1890 DVD-ova u Hrvatskoj. 
Do ove godine Kup je bio „rezerviran“ za odjeljenja iz unu-
trašnjosti Hrvatske, koja dolaze iz sredina gdje je dobrovolj-
no vatrogasno društvo svetinja i gdje cijela mjesta ili pak 
cijele regije žive za dobrovoljno vatrogastvo.
U takvoj konkurenciji djevojke iz Novog Vinodolskog strplji-
vo i ponizno odrađivale su svoje vježbe i na natjecanjima u 
Ostrni (Zagrebačka županija), Desnom Trebarjevu (Sisačko – 
moslavačka županija) i Čakovcu (Međimurska županija), sku-
pljale bodove koji se u konačnici zbrajaju za Kup Hrvatske. U 
završnom poretku, iza Novljanki ostale su ekipe višestrukih 
državnih prvakinja i sudionice europskih olimpijada. U ko-
načnom zbroju bodova samo je pobjednička ekipa DVD-a 
Nuštar imala veći broj bodova. Sakupivši isti broj bodova 
kao drugoplasirana ekipa, zbog ukupno manjeg broja na-
tjecateljskih bodova, ženska mladež DVD-a San Marino-Novi 
Vinodolski osvaja treće mjesto u Kupu Hrvatske, što je naj-

Nakon osam godina, ponovno 
kišne „Riječke vatre“

Potkraj rujna u središtu Rijeke održane su 11. „Riječ-
ke vatre“, natjecanje „fire combat“,  koje je ove godi-
ne privuklo 40 ekipa, od čega tri ženske, iz Hrvatske, 

Slovenije i BiH. Zahtjevno i vrlo naporno natjecanje ove je 
godine, kao i prije osam godina, dodatno otežala kiša, ali 
vatrogasce to ni najmanje nije omelo te su s mnogo adrena-
lina i pozitivne sportske energije redom dolazili na startnu 
poziciju.
Uoči natjecanja, sve okupljene pozdravili su predstavnici 
Grada Rijeke i Vatrogasne zajednice PGŽ-a, a riječki grado-
načelnik, Vojko Obersnel, tom je prilikom istaknuo kako su 
vatrogasci jedina prava i organizirana snaga, spremna za 
akciju i pomoć u svako doba dana i noći. – Ovo natjecanje 
prilika je da vam na tome još jednom zahvalimo, ali i da se 
prisjetimo svih onih vaših kolega koji više nisu s nama, a naj-
bolji način da to učinimo su upravo „Riječke vatre“, koje su 

Državno natjecanje: mladež  DVD-a San 
Marino – Novi Vinodolski obranila status 
najuspješnijih na priobalju

Na 13. Državnom natjecanju vatrogasne mladeži koje je 
potkraj rujna održano u Zadru, nastupilo je šest odje-

ljenja iz VZPGŽ-a. U muškoj i ženskoj konkurenciji nastupile 
su ekipe DVD San Marino-Novi Vinodolski kojima je to bio 
osmi uzastopni nastup na Državnom natjecanju (Đakovo, Ja-
strebarsko, Makarska, Šibenik, Zadar, Čakovec, Pula, Zadar). 
U muškoj konkurenciji nastupile su i ekipe: DVD Sušak-Rije-
ka i DVD Kras-Šapjane, a u ženskoj DVD Klana i DVD Škrljevo. 

Postignuti rezultati u skladu su sa očekivanjima. Za istaknuti 
je 7. mjesto muške mladeži DVD-a San Marino čime su dečki 
iz Novog za jedno mjesto popravili (svoje) najbolje postignu-
će ekipa mladeži VZPGŽ-a na državnim smotrama. U zlatnu 
grupaciju 15. mjestom plasirala se i ženska ekipa iz Novog. 
DVD Kras i DVD Sušak plasirali su se u srebrnu grupaciju 
u muškoj konkurenciji, dok su nešto skromnije bile ekipe 
DVD-a Klana i DVD-a Škrljevo u ženskoj konkurenciji, ostva-
rivši plasman u brončanoj grupaciji. 

uručili su zapovjednik DVD-a Kras Silvio Surina i predsjednik 
Vatrogasne zajednice Liburnije Boris Laginja.

Ponosne Novljanke

bolji plasman jedne ekipe s priobalja od pokretanja natjeca-
nja vatrogasne mladeži za Kup HVZ-a.
To je rezultat koji će se velikim slovima upisati u povijest 
novljanskoga vatrogastva, kao najveće natjecateljsko os-
tvarenje u 70 godina dobrovoljnoga vatrogastva u Novom 
Vinodolskom.
Ekipa koja je osvojila broncu: Emina Komadina, Sara Babajić, 
Klara Tomić, Katarina Kolakušić, Nensi Preden, Hana Ćosić, 
Iva Jovanović, Sara Tomić, Dina Butković, Sara Raštegorac i 
Tena Mataija. Na čelu voditeljskoga tima, koji predvodi već 
punih 18 godina, bila je Renata Topolovec.
       
 Velibor Topolovec

i pokrenute u čast vatrogasaca Grada Rijeke, poginulih na 
intervencijama, rekao je Obersnel. 
Najviše ekipa, čak 22, bilo je u kategoriji muški – A, a pobjedu 
je odnio JVP Grada Zagreba. Drugi je bio JVP Velika Gorica, a 
treći DVD Zlatar Bistrica. U kategoriji muški – B tri najbolje 
plasirane ekipe bile su: JVP Grada Varaždina, JVP Velika Go-
rica i DVD Kaštela, a u kategoriji muški – C PGD Videž, DVD 
Velika Mlada i PGE Krško/JVP Grada Rijeke. U kategoriji žene 
– E prva je bila ekipa DVD Ribnica/DVD Hrelić, druga ekipa 
DVD Črnomerec/PVPG Pliva, a treća ekipa PGD Videž.
I ove godine „Riječke vatre“ imale su i humanitarnu notu. 
Naime, organizator natjecanja – JVP Grada Rijeke sav prihod 
od kotizacije i sponzora, a riječ je o iznosu od gotovo 20 tisu-
ća kuna, donirat će se Dječjoj bolnici „Kantrida“ – Odjelu za 
intenzivno liječenje te riječkoj Socijalnoj samoposluzi.

Plasmanom u zlatnu grupaciju u muškoj i ženskoj konkuren-
ciji DVD San Marino-Novi Vinodolski potvrdio je svoj primat 
najbolje vatrogasne mladeži na priobalju u posljednjih 10 
godina.

Natjecanje je održano u Jankovićevom dolcu

Pozdravne riječi Kišne „Riječke vatre“

Sudionici Državnoga natjecanja iz VZPGŽ-a
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Županijsko vatrogasno natjecanje 
za odrasle - ni kiša nije zaustavila 
sportski duh vatrogasaca

Ovogodišnje županijsko vatro-
gasno natjecanje odraslih odr-
žano je početkom listopada 

na Krasici. Natjecalo se u vježbi s mo-
tornom vatrogasnom štrcaljkom bez 
upotrebe vode i štafetnoj utrci na 400 
m s preprekama. Iako je na početku 
natjecanja padala jaka kiša, što je te-
ren učinilo vrlo zahtjevnim i skliskim, 
srčani vatrogasci nisu odustali pa ih je, 
pri kraju natjecanja, i priroda podarila 
suncem.

Ove godine nastupile su 23 ekipe, u pet 
kategorija. U kategoriji muški – A su-
djelovalo je sedam ekipa, a pobijedio 
je DVD San Marino. Drugi je bio DVD 
Crikvenica, a treći DVD Škrljevo. U kate-
goriji muški – B također se nadmetalo 
sedam ekipa, a tri najbolje plasirane 
bile su: DVD Lokve, DVD Delnice i DVD 
Škrljevo. U kategoriji PVP – A nastupio 
je JVP Grada Opatije, bez konkurencije. 
U kategoriji žene – A nastupilo je pet 
ekipa, a pobijedio je DVD Sušak, ispred 
DVD-a San Marino i DVD-a Klana. Na-
posljetku, u kategoriji žene – B bile su 

U Fažani je od 18. lipnja do 3. rujna u 11 smjena održan 23. Kamp 
vatrogasne mladeži HVZ-a. Jedna od županija koja u Kamp ša-
lje najveći broj sudionika je i Primorsko-goranska županija. Iz 
VZPGŽ-a ove je godine u Kampu boravilo 135 članova vatrogasne 
mladeži, s 22 voditelja ili ukupno devet dobrovoljnih vatrogasnih 
društava: San Marino-Novi Vinodolski, Sušak, Zlobin, Klana, Brod 
Moravice, Delnice, Gomirje, Kras i Opatija. VZPGŽ participira i u 
vođenju Kampa pa je tako ove godine zapovjednica 2. smjene 
bila  predsjednica Savjeta za vatrogasnu mladež VZPGŽ-a, Renata 
Topolovec.

Domaćini natjecanja bili su Vatrogasna 
zajednica Grada Bakra i DVD Škrljevo. 
Čestitke na upornosti i ostvarenim re-
zultatima svim natjecateljima uputili su 
Mladen Šćulac, županijski vatrogasni 
zapovjednik, Slavko Gauš, predsjednik 
Vatrogasne zajednice PGŽ-a i Darko 
Pavletić, predsjednik Vatrogasne zajed-
nice Grada Bakra, a potporu upornim 
natjecateljima došao je iskazati i bakar-
ski gradonačelnik, Tomislav Klarić.

Na natjecanju u Zadru koje je bilo organizirano na visokoj razi-
ni, ekipe VZPGŽ-a dostojanstveno su predstavile svoja društva i 
županiju. Uzornim ponašanjem za vrijeme natjecanja, ali i izvan 
stadiona, zaslužili su sve pohvale. Ekipe VZPGŽ-a predvodila je 
predsjednica Savjeta za vatrogasnu mladež VZPGŽ-a, Renata 
Topolovec, koja je ujedno bila i službeni predstavnik VZPGŽ-a 
na natjecanju u Zadru. U Zadru je bilo i pet sudaca VZPGŽ-a, 
na čelu s  predsjednikom Komisije za natjecanja VZPGŽ-a, Kla-
udijom Filčićem, a na svečanosti zatvaranja natjecanja bio je i 
županijski vatrogasni zapovjednik, Mladen Šćulac. 

Velibor Topolovec

tri natjecateljske ekipe, koje su natjeca-
nje završile redoslijedom: DVD Bribir, 
DVD Škrljevo, DVD Skrad.

Najbolji rezultat postigli Novljani

Najbolji od najboljih: pobjedničke ekipe DVD-ova  
San Marino, Lokve, Sušak i Bribir te JVP-a Grada Opatije

U borbi sa sekundama

U Fažani održan 23. Kamp vatrogasne mladeži HVZ-a

Neka svijetli more bakarsko za 
hrabro srce vatrogasno

Pod motom „Neka svijetli more 
bakarsko za hrabro srce vatro-
gasno“, na 11. obljetnicu strada-

vanja vatrogasaca na Kornatu, Vatroga-
sna zajednica Grada Bakra organizirala 
je prigodno okupljanje vatrogasaca i 
građana. – Naša je misao vodilja bila da 
se i ove godine na dostojanstven način 
prisjetimo naših kolega s Kornata, ali i 
Ede Surine i Branimira Alfonzija, kole-
ga iz naše županije, kao i svih ostalih 
vatrogasaca, diljem Hrvatske, koji su 
izgubili život obavljajući svoju dužnost. 
Njihova žrtva ne smije se nikad zabo-
raviti i zaslužuje naše trajno priznanje, 
istaknuo je tom prilikom Darko Pavle-
tić, predsjednik bakarske Vatrogasne 
zajednice.  

Svetu misu u čast poginulih vatroga-
saca predvodio je vlč.  Nikica Jurić, go-
voreći o stradalim vatrogascima kao 
„mučenicima koji su za našu sigurnost 
darovali ono najvrednije – svoj život“. 
– Sjetimo se danas i njihovih obitelji, a 
naše drage vatrogasce koji više nisu s 
nama preporučimo Božjem milosrđu“, 
istaknuo je vlč. Jurić.
Nakon mise, podno spomenika kornat-
skim žrtvama položen je vijenac i zapa-
ljene svijeće, a potom su sa Žala riba-
ra vatrogasci i građani u more puštali 

Prijedlog Plavo-zelene koordinacije: 
30. kolovoza - Dan sjećanja na 
sve poginule i preminule hrvatske 
vatrogasce

Sredinom listopada u Kukuljano-
vu je održan 21. susret članova 
tzv. Plavo-zelene koordinacije, a 

domaćin ovogodišnjeg okupljanja bio 
je DVD Bakar. Susret članova Koordi-
nacije uveličao je i dr. Franjo Gregurić, 
počasni predsjednik HVZ-a, a u ime Ko-
ordinacije posebnu zahvalnicu za do-
prinos razvoju hrvatskoga vatrogastva 
uručio mu je Darko Pavletić, predsjed-
nik VZ-a Grada Bakra.

lampione, s pločicama dobrih želja.
Podsjetimo, spomenik kornatskim žr-
tvama u središtu Bakra izgrađen je na 
inicijativu bakarskih vatrogasaca, a fi-

nancirao ga je Grad Bakar. Spomenik 
ima oblik velikog kamenog srca, kao 
simbola hrabrosti i nesebičnosti hrvat-
skih vatrogasaca.

Sudionici komemoracije

Spomenik „Srce kornatsko“ Puštanje lampiona 

Plavo-zelena koordinacija u Bakru



34 35nazovi 193  |  Prosinac 2018. nazovi 193  | Prosinac 2018.

Kutak za pohvalu

Gorski kotar domaćin  
4. Riječke vatrogasne biciklijade

Četvrto izdanje sve popularnije Ri-
ječke vatrogasne biciklijade ove 
je godine, sredinom lipnja, odr-

žano u Gorskome kotaru. Uoči starta, 
bicikliste su pozdravili Darko Vagaja, u 
ime organizatora, Hinko Mance, zapo-
vjednik JVP-a Rijeke i David Bregovac, 
načelnik Općine Fužine. Stazu dugačku 
53 kilometra, od Fužina, preko Vrata, 
Sungera, Mrkoplja, Lučica, Delnica i 
Lokava, do povratka u Fužine, prešlo 
je 65 vatrogasaca i njihovih prijatelja iz 
primorsko-goranskih vatrogasnih po-
strojbi, ali i iz Istre, Zagreba, Varaždina, 
Senja…
U dobru raspoloženju, i ove je godine 
okupljena družina bicikliranjem kroz 
Gorski kotar željela upozoriti na opa-

- Hrvatskoj treba novi Zakon o vatroga-
stvu. U posljednjih dvadesetak godina 
naše je vatrogastvo jako napredovalo, 
a naša zadaća više nije samo vatroga-
sna, što je posebno vidljivo u manjim 
sredinama, u kojima su DVD-ovi ujed-
no i nositelji društvenoga života, sport-
skoga i kulturnoga. Ne kažem da unu-
tar sustava Državne uprave za zaštitu i 
spašavanje vatrogasci imaju problema, 
ali i tu je najavljen preustroj, pa u tom 
procesu i vatrogastvo mora osigurati 
odgovarajući status. Mislim da bi se to 
najbolje riješilo novim Zakonom o va-
trogastvu, čije donošenje zagovaraju 
sve vatrogasne organizacije u Hrvat-
skoj, rekao je dr. Gregurić.

Ovogodišnji susret članovi Koordina-
cije posvetili su kornatskoj tragediji. 
Predsjedništvu i Skupštini HVZ-a upu-
tit će prijedlog da se 30. kolovoza, dan 
stradavanja vatrogasaca na Kornati-

snosti od požara, a biciklijada je, već 
tradicionalno, imala i humanitarnu 
notu. Novac prikupljen od kotizacija i 
sponzora uplaćen je obitelji Kruljac, za 
njihovog bolesnog Dominika, koji će 
tako doći do nužno potrebnih medicin-
skih pomagala.

Riječku vatrogasnu biciklijadu pokre-
nuo je JVP Grada Rijeke sa svrhom po-
pularizacije vatrogastva u javnosti, ali i 
zbližavanja samih vatrogasaca, profesi-
onalnih i dobrovoljnih. Kako ističe Dra-
žen Vagaja, jedan od organizatora, sve 
je prošlo u najboljem redu, bez ikakvih 
problema, a zahvalio se i sponzorima, 
zahvaljujući kojima su svi biciklisti imali 
dovoljno okrjepe.
Humanitarni karakter biciklijade do-
datni je zalog da će se ova sportsko-
rekreacijska manifestacija nastaviti i 
ubuduće, a organizatori već počinju 
s planiranjem jubilarne, 5. biciklijade, 
koja će se održati dogodine, također 
uoči ljetne požarne sezone.

ma, u svim javnim i dobrovoljnim po-
strojbama ubuduće obilježava kao Dan 
sjećanja na sve poginule i preminule 
vatrogasce Hrvatske.

Tradicionalno, održane su i sportske 
igre, u kojima je najbolji bio DVD Lo-
bor, drugi DVD Vodice, a treći DVD San 
Marino.

Podsjetimo, Plavo-zelena koordinacija 
utemeljena je 1997. godine, a njezini 
članovi su DVD-ovi Kutjevo, San Mari-
no-Novi Vinodolski, Velika, Vodice, Sla-
tina, Lobor i VZ Grada Bakra. Glavna 
zadaća Koordinacije jest međusobna 
suradnja članica te borba za boljitak 
hrvatskoga vatrogastva.

Kutak za pohvalu

Vrijedna donacija lokalnih 
poduzetnika DVD-u Kras-Šapjane

Tvrtka Poli-mix d.o.o. iz Šapjana 
potkraj listopada obradovala je 
članove DVD-a Kras-Šapjane, do-

niravši im dva defibrilatora. Tim hvale-
vrijednim činom članovi obitelji Simčić, 
vlasnici tvrtke koja upravo obilježava 
20. obljetnicu uspješnoga rada, još 
su jednom pokazali da spadaju u red 
socijalno osjetljivih poduzeća. -  Naša 
tvrtka već niz godina stipendira uče-
nike iz obitelji skromnijih ekonomskih 
mogućnosti, a dio svojih prihoda kon-
tinuirano doniramo za najrazličitije 
humanitarne projekte. Obilježavanje 
20. obljetnice samostalnog poslova-
nja odlučili smo upotpuniti i na ovaj 
humanitaran način, donacijom dvaju 
uređaja za reanimaciju našem DVD-u 
Kras-Šapjane. Nadamo se da će oni biti 
što rjeđe u upotrebi, ali ako pomognu 
u spašavanju makar jednog ljudskog 
života, naša će misija biti u potpunosti 
ispunjena, naglasila je Alenka Simčić, 
direktorica Poli-mixa.
Poli- mix je obiteljsko poduzeće koje 
zapošljava 15 ljudi i bavi se proizvod-
njom poliuretanskih pjena za autoin-
dustriju, industriju namještaja, gra-

Dino Škamo – dobitnik godišnje 
nagrade Općine Jelenje

Od rujna ove godine Dino Ška-
mo počasni je građanin općine 
Jelenje. Tu je počast dobio kao 

godišnju nagradu Općine Jelenje, za 
izniman doprinos spašavanju ljudskih 
života i imovine na području općine 
Jelenje, ali i cijele Primorsko-goranske 
županije. 
Dino Škamo u vatrogastvu je od 4. ra-
zreda osnovne škole, posljednjih 25 
godina zaposlenik je Javne vatrogasne 
postrojbe Grada Rijeke, a trenutačno 
obnaša funkciju zapovjednika smjene 
u postaji Vežica. Tijekom tih 25 godina 
nebrojeno je puta spašavao ljudske 
živote i imovinu, a u nemalom broju 
slučajeva sa svojom je postrojbom in-
tervenirao i na području općine Jelenje.
Dinova profesionalna vještina, ali i izni-
mna hrabrost i junaštvo, posebno su 

došle do izražaja prilikom intervencije 
u Dubini, kada je nakon pada motor-
noga zmaja u ledenu vodu šljunčare 
spašavao šokiranog pilota, a posljednji 
primjer nesebičnog Škaminog postu-
panja bila je intervencija prilikom po-
žara u Psihijatrijskoj bolnici Lopača, u 
kolovozu ove godine, kada je Škamo, 
zajedno sa svojim kolegama, na ruka-
ma iznosio nepokretne pacijente i tako 
im spasio život.
U dosadašnjoj profesionalnoj karijeri 
Škamo se susreo s mnogim izazovima, 
riskirajući vlastiti život da bi pomogao 
drugima. Prepoznalo je to i Općinsko 
vijeće Općine Jelenje koje ga je odlučilo 
nagraditi, u znak zahvalnosti i prizna-
nja za svu pomoć dosad pruženu gra-
đanima općine Jelenje.

đevinarstvo i brodogradnju. Počeli su 
prije 20 godina kao obrt „Plast-A“, u ga-
raži, na jednom starom stroju za pro-
izvodnju poliuretana, s vlasnikom kao 
jedinim zaposlenikom. Danas s pono-
som mogu reći da su vodeći proizvo-
đači poliuretanskih materijala u širem 
okruženju, posluju u vlastitoj, novoj 
proizvodnoj hali, primjenjuju najmo-
derniju tehnologiju, što im  omogućuju 
kontinuirani rast poslovanja, s nagla-
skom na inozemno tržište. 

Predstavnici DVD-a Kras-Šapjane za-
hvalili su na vrijednoj donaciji te napo-
menuli da će defibrilatori mnogo zna-
čiti za sigurnost gornjega kraja općine 
Matulji. Zbog specifičnosti DVD-a Kras-
Šapjane, koji ima i odjeljenje u Muna-
ma, jedan defibrilator bit će pohranjen 
u Šapjanama, a drugi u Munama, a svi 
operativni članovi Društva educirat će 
se za rad s tim uređajima. 
               Tomislav Hosi

Dr. Gregurić dobio zasluženo priznanje

Start biciklijade u Fužinama

Pozdravili bicikliste: D. Vagaja, H. Mance i D. Bregovac

Bračni par Simčić razveselio šapjanske vatrogasce

D. Škamo
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JVP Opatija dobio vrijedno priznanje

Svim 
vatrogaskinjama i vatrogascima, 

poslovnim partnerima, 
suradnicima i građanima

sve najbolje u novoj godini želi 

Vatrogasna zajednica  
Primorsko-goranske županije
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